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Juraj Droba 

  

Ctené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Začíname. Otváram týmto V. pracovné 

zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Ako je úvodom našich 

zasadnutí tradíciou, nebudeme ju rušiť a poprosím o štátnu hymnu. Ďakujem. Dovoľte, aby 

som medzi nami srdečne privítal zástupcov Domova sociálnych služieb pre deti  a dospelých 

SIBÍRKA zo Sibírskej 69 z Bratislavy a taktiež Domova sociálnych služieb a zariadenia 

pre seniorov na Hrnčiarskej 37 z Pezinka. Prezentujú sa nám so svojimi kreatívnymi 

výrobkami a darčekovými predmetmi, ktoré si od prijímateľov sociálnej služby môžete aj 

zakúpiť. Ja vás týmto vyzývam, respektíve odporúčam aby ste sa aspoň pozreli na ich 

produkty. Možno sa vám to hodí ako darčeky a každá kúpa spôsobí, že zlepšíte ich 

rozpočet, takže ak môžete investovať časť svojho vreckového, tak budeme 

samozrejme radi a oni s nami. O občerstvenie sa stará dnes opäť Stredná odborná 

škola gastronómie a hotelových služieb z Farského 9.  A s prezentáciou duálneho systému 

vzdelávania zavítali ku nám aj žiaci Strednej odbornej školy obchodu a služieb Samuela 

Jurkoviča zo Sklenárovej 1 z Bratislavy. Pristúpime už k oficiálnej časti nášho 

dnešného zasadnutia. Z dnešného zasadnutia sú ospravedlnení páni poslanci Fitz 

a Krúpa a taktiež pán poslanec Hochschorner a dopĺňam taktiež ospravedlnenie 

pána riaditeľa úradu Mariána Viskupiča. Konštatujem, že podľa prezentačnej listiny je 

z celkového počtu 50 poslancov Zastupiteľstva BSK na dnešnom zasadnutí 

prítomných, najnovší údaj je 39 poslankýň a poslancov. Na základe tejto informácie 

je zrejmé, že zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona 

o samosprávnych krajoch. Skôr ako prikročíme k hlasovaniam o relevantných návrhoch, 

dovolím si vás poprosiť, aby ste pri odchode z rokovacej miestnosti nenechávali svoje 

hlasovacie karty v hlasovacom zariadení. Ak kartu necháte zasunutú, vykazuje vás to ako 

nehlasujúceho, čo opticky na internete bude vyzerať horšie, ako keby sme boli neprítomní. 

Takže dávajte si na to pozor. Je to vo vašom záujme. V zmysle čl. V bod 8 Rokovacieho 

poriadku Zastupiteľstva BSK prikročíme k hlasovaniam o relevantných návrhoch. 

Zastupiteľstvo volí z poslancov troch overovateľov zápisnice. Dovoľte, aby sme ako prvé 

zvolili overovateľov zápisnice. Pred sebou mám návrhy týchto poslancov: pani poslankyňa 

Zuzana Schwartzová, pani poslankyňa Lýdia Ovečková a pán poslanec Ladislav Gujber. Má 

niekto z vás iný návrh? Iný návrh nemáme, takže prikročíme k hlasovaniu. Prosím, aby ste 

sa prezentovali a hlasovali.  

Hlasovanie č. 1 

Ďakujem. Konštatujem, že prezentovalo sa 42 poslancov, za hlasovalo 40 poslancov, dvaja 

nehlasovali. Konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení: 

pani poslankyňa Schwartzová a Ovečková a pán poslanec Gujber. 

V prípade nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia, za skrutátorov v zmysle 

Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK určujem našich technikov a dovoľte, aby sme 

teraz prikročili k voľbe návrhovej komisie.  

Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do návrhovej komisie: pani poslankyňa 

Zuzana Aufrichtová, pán poslanec Peter Švaral a pán poslanec Martin Smeja, Má niekto iné 

návrhy? Ak nie, prosím, prezentujte sa a hlasujte teraz. 



Hlasovanie č. 2 

 

Z celkového počtu prezentovaných poslancov a poslankýň 43 za hlasovalo 42 poslancov, 

proti nebol nikto a nezdržal sa nikto. Konštatujem, že návrhová komisia bola zvolená v 

zložení: pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, pán poslanec Peter Švaral a pán poslanec 

Martin Smeja. 

Žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali miesta za pracovným stolom určeným pre 

návrhovú komisiu a určili si spomedzi svojich radov predsedu. Poprosím, aby ste si tiež vzali 

so sebou hlasovacie karty. Ďakujem, a predtým ako prikročíme k schvaľovaniu dnešného 

programu, dovoľte mi ešte doplniť niekoľko informácií. Z ostatného rokovania Zastupiteľstva 

BSK, ktoré sa uskutočnilo 27. apríla 2018 mi vyplynula, ako isto všetci viete, úloha 

z uznesenia č. 36/2018 k materiálu Memorandum o spolupráci a spoločnom postupe pri 

ochrane lesov na území BSK. 

Memorandum som podpísal a dovoľujem si Vás informovať, že odkaz BSK k tejto téme do 

verejnosti môžete posilniť aj vy dnes, a to tak, že pripojíte k doterajším signatárom 

Memoranda. Svojím podpisom vyjadrujete podporu krokom BSK, prispievajúcim k ochrane 

lesov nielen v našom kraji, ale aj k zachovaniu tohto vzácneho dedičstva pre ďalšie 

generácie. Bratislavský samosprávny kraj bol už v minulom období oslovený, aby bol 

sprostredkovateľom a zástupcom verejnosti pri rokovaniach s Ministerstvom 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka Slovenskej republiky a tiež s Lesmi SR o Pláne 

starostlivosti o les na decénium 2016 - 2025 na území BSK. Do dokumentu mali byť 

zapracované požiadavky obyvateľov Bratislavského kraja, aby lesy plnili v prvom rade 

rekreačnú a mimoprodukčnú funkciu. Zámerom a cieľom Memoranda je podporiť rozvoj a 

ochranu lesov a tým chrániť povrchové a podzemné zdroje vody na území BSK a pracovať v 

prospech obyvateľov tak, aby mohli lesy využívať na rekreáciu, šport, cykloturistiku a 

ekologickú výchovu a neboli tam ohrozovaní negatívnymi dôsledkami lesohospodárskej 

činnosti. Teda ešte raz, ak máte záujem o podporu tohto Memoranda, pri vstupe do 

rokovacej miestnosti môžete svojím podpisom tak urobiť aj dnes, počas rokovania 

zastupiteľstva. K dodatočne doplneným materiálom do vašej mailovej schránky iba 

pripomínam, že vám bolo doručené vyhodnotenie pripomienkového konania k dvom 

materiálom, ktoré sú dnes okrem iných predmetom nášho rokovania. Jedná sa o dva 

Návrhy Všeobecne záväzných nariadení BSK, ktorými sa mení VZN BSK č.2/2015 zo dňa 

11.12.2015 a tiež sa mení VZN BSK číslo 2/2017 zo dňa 29.9.2017. Návrhy VZN boli 

v zákonnej lehote zverejnené a vyhodnotené pripomienkové konanie k týmto návrhom. Do 

mailových schránok vám tiež bola odoslaná aktualizácia materiálu č. 12 z Pozvánky na 

dnešné zasadnutie, keďže sa uskutočnili rokovania na úrovni riaditeľa Úradu BSK a zástupcu 

spoločnosti BON REALITY a prišlo k dohode na novej sume, konkrétne 5 100,-  EUR, ktorá 

sa stáva súčasťou uznesenia tak, ako vám aj dnes ráno bolo doručené písomne na 

vaše stoly. Pristúpme teraz k schvaľovaniu nášho dnešného programu. V súlade so 

Zákonom o samosprávnych krajoch a Rokovacím poriadkom BSK bol všetkým poslancom 

zaslaný návrh programu na rokovanie v Pozvánke zo dňa 05. júna 2018. Toto je náš návrh k 

programu podľa Pozvánky na V. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva BSK. Pýtam, sa či má 

niekto iný z poslancov návrhy k programu rokovania? Nemáme, takže budeme teda hlasovať 

o programe tak, ako bol predložený v pozvánke. Prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

 



Hlasovanie č. 3 

 

Konštatujem, že sa prezentovalo spolu 44 poslancov. Za hlasovalo 43, nikto sa nezdržal 

a nikto nebol proti. Program rokovania V. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja bol Zastupiteľstvom Bratislavského samosprávneho 

kraja schválený.  

Bod č. 1 

Začíname bodom 1. Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja s termínom plnení apríl – jún 2018. Predmetný materiál máte pred 

sebou. Poprosím pani vicežupanku Betku Ožvaldovú, aby nám materiál  krátko uviedla. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Vážený pán župan, ďakujem za slovo. Kolegyne, kolegovia Informácia o plnení uznesení 

Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia apríl – jún 2018 máte pred sebou. Jedná sa 

o pravidelný materiál, ktorý je predkladaný na každé rokovanie Zastupiteľstva BSK. Materiál 

obsahuje v časti I. splnené uznesenia, v časti II. dlhodobo plnené uznesenia zastupiteľstva 

nášho kraja. V štyroch prípadoch sme pristúpili k posunu termínov plnenia uznesení 

v súvislosti s administratívnymi úkonmi pri nadväznosti na termíny iných konaní. Takže na 

úvod toľko. Ďakujem pekne za slovo.  

 

Juraj Droba 

 

Otváram rozpravu k tomuto bodu. Do rozpravy sa prihlásila pani poslankyňa Augustinič. 

Nech sa páči. 

 

Katarína Augustinič 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som sa chcela spýtať na uznesenie, ktorému sa predĺžila 

platnosť posunutím na 30.9.2018. Je to rekonštrukcia národnej kultúrnej pamiatky, budovy 

Divadla Aréna a tam je napísané, že ukladá riaditeľovi úradu vykonať všetky právne kroky, 

aby sa vysporiadali nehnuteľnosti v areáli Divadla Aréna. Ja sa chcem spýtať, lebo ja ten 

problém poznám už dlhšie. Tam je jeden domček, kde bývajú ľudia. Ten domček patrí 

magistrátu, čiže sa s tým stretávame aj na meste a chcela som sa spýtať, či máme k tomu 

aspoň nejaké informácie, či sa to nejako hýbe, alebo teda či k tomu nemáme vôbec nič, lebo 

nič viacej tam k tomu nie je napísané, len teda, že sa predlžuje termín. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ak je v sále prítomná pani riaditeľka Šajgalíková, tak by som ju prosil o pár slov, ale nevidím 

ju nikde, takže poviem vám k tomu možno ja pár slov. Rokovali sme s obyvateľmi predmetnej 

nehnuteľnosti. Je to komplikovaná situácia, lebo do hry vstupuje mestská časť, župa aj 

magistrát, okrem toho ešte aj vedenie Divadla Aréna, takže je to niečo, čo sa snažíme riešiť. 

Vypočul som si občanov, vypočul som si ich ponosy, čo sa s nimi v danom objekte deje 

a chcem, aby to bolo doriešené tak, aby neboli dotknuté nijakým spôsobom ich práva 



a zároveň aby, BSK si tiež obhájil svoje právo. Čiže zatiaľ asi toľko. Bližšie dôvody prečo 

sme to posunuli až na september bude, povie vám pani riaditeľka Šajgalíková. Dobre? 

 

Katarína Augustinič 

 

Ďakujem. 

  

Juraj Droba 

 

Dobre. Ak sa nikto iný nehlási do diskusie, tak poprosím teraz aby, ukončujem rozpravu 

k tomuto bodu programu a poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhovej komisii nebol doručený žiaden pozmeňujúci, ani doplňujúci návrh 

uznesenia, preto hlasujeme o uznesení tak, ako vám bolo elektronicky doručené spolu 

s materiálom na dnešné rokovanie. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem. Prosím prezentujte sa a hlasujte teraz.  

Hlasovanie č. 4 

Konštatujem, že zo 43 poslancov za hlasovalo 41, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že uznesenie k bodu č. 1 rokovania bolo schválené. Týmto ukončujem bod 

číslo 1 programu a otváram bod č. 2. 

Bod č. 2 

Juraj Droba 

Informácia o vybavení interpelácií poslancov Zastupiteľstva BSK zo dňa 27. 04. 2018. Panie 

poslankyne, páni poslanci máte pred sebou predložený materiál, ku ktorému prosím 

o úvodné slovo taktiež pani vicežupanku Ožvaldovú. 

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem za slovo. Vážený pán župan, kolegyne, kolegovia, máte pred sebou Informáciu 

o vybavení interpelácií poslancov Zastupiteľstva BSK zo dňa 27.04.2018. Odpovedalo sa na 

5 interpelácií. Interpelácie boli poslancom, pani poslankyni Hudákovej 2 odpovede, pánovi 

poslancovi Dvoranovi, pánovi poslancovi Říhovi a pánovi poslancovi Martinovi Patoprstému 

odoslané v zákonnej lehote do 30 dní od ich doručenia. Na úvod toľko. Ďakujem veľmi 

pekne. 

 

 



Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram teraz rozpravu k tomuto materiálu. Nech sa páči. Keďže sa do rozpravy, 

aha, pardon, pani poslankyňa Hudáková, nech sa páči.  

Mária Hudáková 

Ja som mala dve interpelácie, a podľa môjho názoru, dala som tam dosť jasné otázky 

a nebolo na nich jasne odpovedané. Neviem, ako sa postupuje, bola by som rada, keby bolo 

na nich, aj na tie otázky jasne odpovedané. Jedna interpelácia bola teda ohľadom vystúpenia 

predsedu BSK na tlačovej konferencii, kde ste oznámil, že BSK si zoberie 35 mil. úver na 

výstavbu obchvatu Grobov. Moja otázka bola, aby ste vysvetlili tento úver v súvislosti so 

zadlženosťou BSK a ako by ste personálne, kapacitne, administratívne zvládli výstavbu 

takejto novej cesty. V podstate k tej zadlženosti sa nejak nevyjadrujete. V podstate tá 

odpoveď je, že v rámci štruktúry príjmov a výdavkov VÚCky nemajú možnosť na 

financovanie takýchto náročných projektov ako je napríklad obchvat Grobov, tak sa pýtam, 

prečo sľubujeme, že si zoberieme na niečo takéto tak obrovský úver a ďalej na tú 

administratívnu náročnosť takéhoto projektu v podstate uvádzate, že prebieha práve 

pripravovaná výstavba cesty Malacky – Rohožník. Myslím si, že obchvat Grobov je úplne iná 

pesnička, alebo teda iná stavba iných rozmerov a aj po nejakej diskusii s finančným 

riaditeľom uznal, že momentálne BSK nemá administratívu prispôsobenú na to, aby zvládla 

takýto veľký projekt, hlavne, čo sa týka majetko-právnych vzťahov a vysporiadania, a musela 

by si na to prenajať asi  nejakú odbornú firmu, ktorá by túto prácu urobila. Ďalej, čo sa týka 

tej interpelácie, prečo BSK nedal rozklad k zmene stavby pred dokončením križovatka 

Triblavina, kde som sa teda jasne pýtala, kto teda rozhodol o tom, že rozklad sa nebude 

dávať, či je toto v súlade s územným plánom BSK. Je jasné, že osempruh je v súlade 

s funkčným vymedzením územia podľa územného plánu BSK, ale to, že neobsahuje žiadne 

kolektory nie je teda v súlade s územným plánom BSK a podľa momentálne dostupnej 

projektovej dokumentácie na miestach, kde teda mala byť údajne rezerva na tieto kolektory 

je už naplánovaná výstavba  retenčných nádrží. Retenčné nádrže sú obrovské stavby, ktoré 

sa nedajú len tak zo dňa na deň preniesť a na ich mieste postaviť kolektory. Asi toľko.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dvoran. 

Dušan Dvoran 

Ja som spokojný s odpoveďou. Nie som však spokojný so stavom. Ozrejmím si určité veci na 

investičnom oddelení, chýba mi tam časový plán tvorby projektov. K svojej interpelácií chcem 

povedať jednu zásadnú vec. Interpeláciu som podával sám, bez spolupráce s krajskými 

orgánmi strany Smer. Ich interpelácia išla mimo mňa a bez konzultácie a taktiež keď budem 

niekedy podávať interpeláciu, budem ju podávať za seba a nemusí ma nikto dupľovať. 

Ďakujem.  

 

 



Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím pána kolegu Chynoranského, aby sa pripravil na reakciu na pána 

poslanca Dvorana a ďalej odovzdávam slovo pánovi poslancovi Patoprstému. 

 

 

Martin Patoprstý   

Ďakujem za slovo pán predseda. Ja by som iba technickú otázku, alebo pripomienku 

k interpeláciám. Prišla mi mailom, čo ďakujem, oceňujem, ale zároveň mi prišla aj poštou 

doporučene do vlastných rúk, čo je myslím si v 21. storočí trošku zbytočné, keď to chodí 

mailom a je to zbytočne aj drahé pre župu, aby takto posielala interpelácie. Za rok ich bude 

myslím veľa, čiže dá sa to ošetriť tým, ako to napríklad funguje v Ružinove, že do našej 

poslaneckej schránky sa nám hodí tá interpelácia. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, budem reagovať postupne. Pani poslankyňa Hudáková, ak bude 

treba ďalšie vysvetlenie, tak je k dispozícií pán Halabica, riaditeľ Odboru dopravy. Čo sa týka 

druhej fázy obchvatu Grobov, tak ja som sa nikde nezaviazal k tomu, že župa ide čerpať úver 

vo výške, ktorý spomínate. Povedal som, že je to zámer a cieľ, ale samozrejme, že by to 

podliehalo diskusii v rámci zastupiteľstva. Rozhodli by sme o tom spoločne, to znamená 

vedenie úradu spolu s poslancami. Jediné čo vieme a k čomu sme sa zaviazali je, že 

zaplatíme 500 000 eur za projektovú dokumentáciu prvej fázy a budeme čerpať 10 miliónov 

z operačného programu na 1. fázu. Tá druhá fáza spadá do funkčného obdobia, ktoré je 

ďaleko za mojim funkčným obdobím, takže žiaden záväzok som určite nerobil. Ja som iba 

povedal, že toto je jedna z možností ako sa to dá financovať. Jedná sa o dlhé peniaze 

z Európskej investičnej banky, momentálne s úrokovou sadzbou hlboko pod 1%. Čo sa týka 

rozkladu, veľmi jednoduchá odpoveď, nevidel som dôvod na to aby BSK podávalo nejaký 

rozklad. Ja odmietam vstupovať do týchto politických hier a nebudem sa stavať do sporu 

medzi aktivistami a Ministerstvom dopravy. Veľmi stručne odpovedané. Nijako to nie je 

v rozpore s doterajšími uzneseniami BSK, kolektory sú naďalej naplánované, ja akurát 

nebudem hrať vašu hru. Reakcia na pána Dvorana od pána Chynoranského, nech sa páči. 

Jozef.Chynoranský 

                                                                                                                                              

Otázka pána poslanca Dvorana sa týkala Divadla Arény a projektovej dokumentácie. Viete 

dobre, že bola uzatvorená s víťazom súťaže na projektové práce s Ing. arch. Drobniakom na 

sumu viac ako 690 000, kde boli jednotlivé výkonové fázy. Pán Dvoran namieta v podstate, 

že ten časový harmonogram, ktorý tam bol stanovený pri jednotlivých výkonových fázach 

nebol dodržaný. Áno, došlo tam k určitým prieťahom. Pán architekt Drobniak spracoval 

projektovú dokumentáciu skutočného vyhotovenia jestvujúceho stavu. V ďalšom kroku, alebo 

v ďalšej výkonovej fáze mala byť dokumentácia pre územné rozhodnutie, ktorú taktiež 

spracoval, ale vzhľadom na to, že ešte podnes deň je vydané územné rozhodnutie, nemohol 

pokračovať v ďalších fázach a momentálne mu chýba stanovisko, alebo záväzné stanovisko 



magistrátu hlavného mesta, a bez jeho stanoviska nie je možné vydať územné rozhodnutie. 

Z toho dôvodu nastali tie všetky časové posuny tých jednotlivých výkonových fáz 

v projektovej dokumentácií a momentálne pracovná skupina, ktorá zasadala, myslím tá stará 

pracovná skupina na základe pokynu riaditeľa úradu rozhodla o pozastavení momentálne 

prác, pokiaľ sa nerozhodne ako ďalej s Arénou.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Pán poslanec Patoprstý, som človek, ktorý asi najviac zo všetkého neznáša žlté 

lístky v schránke, takže absolútne sa s vami stotožňujem. Myslím si, že je to ale v rokovacom 

poriadku, takže preto sa to deje. Ak sa my, teda vy ako poslanecký zbor zhodneme na tom, 

že žlté lístky nechcete a stačí vám to do mailu, tak si myslím, že si to vieme jednoducho 

odhlasovať. Ušetríme životné prostredie, ušetríme vaše návštevy na pošte. Takže ja sa 

poradím s pánom Šarayom ako to procesne spraviť, ale budem prvý, ktorý bude navrhovať 

podobný postup. Tak podľa rokovacieho poriadku o tom môžme hlasovať dnes. Ak môžem ja 

navrhnúť uznesenie a potom ho dám odobriť návrhovej komisii. Dobre, dám slovo pánovi 

Šarayovi. 

Matúš Šaray 

Ďakujem. Ja len na vysvetlenie. Bolo to takýmto spôsobom zaužívané, lebo rokovací 

poriadok hovorí o písomnej odpovedi. Tak, ako vy musíte interpeláciu odprezentovať na 

zastupiteľstve, ale ju aj písomne dať, tak bola písomná forma. Čo sa týka doručovania, 

nemáme to striktne upravené. Takže ak je všeobecný súhlas, že vám to bude stačiť či už 

mailom, respektíve do vašej schránky, je to náš úzus, aký si zavedieme. Doteraz to bolo tak, 

že to chodilo aj tou poštou. Ak si to neželáme, rokovací poriadok to striktne nevyžaduje, 

takže môže to byť od dnešného zastupiteľstva len mailová schránka a vaša schránka, ktorú 

tu máte ako poslanci.  

Juraj Droba 

Ja by som o tom rád dal hlasovať. Predpokladám, že je na tom zhoda, ale možnože je niekto 

z vás, kto potrebuje aj dostať vytlačené materiály, takže, môžem dať hlasovať? Dovoľte, aby 

som dal hlasovať, či všetci súhlasia a s tým, aby sme odteraz posielali dokumenty iba do 

mailu. Kto je za? Respektíve, pardon, hlasujte. 

Hlasovanie č. 5  

Takže za hlasovalo 41 poslancov z celkového počtu 44 prítomných. Nehlasovali traja. 

Konštatujem, že toto rozhodnutie nadobúda platnosť a prijali sme ho. Ďalším prihláseným 

poslancom, poslankyňou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková, nech sa páči. 

Mária Hudáková  

Chcela som len reagovať na tú vašu odpoveď. Bola by som rada, že keď teda vystupujete 

v mene župy, aby sa nesľubovali veci, ktoré vieme, že nevieme splniť. Narážam na ten úver 

35 miliónov. Sám ste teda povedal, že to nebol nejaký záväzok a podobne. Netreba 

občanom dávať takéto záväzky, ktoré nevieme splniť. A čo sa týka tých kolektorov, je už 



dnes jasné, že tam nebudú podľa projektovej dokumentácie. Máme uznesenie Komisie 

dopravy, ktorá sa uzniesla na tom, že BSK využije všetky právne prostriedky na to, aby bol 

účastníkom konania, pretože vieme, že ministerstvo neoprávnene vylúčilo BSK ako 

účastníka konania a poviem otvorene, nepáči sa mi, že BSK sa nebráni a reaguje v podstate 

takto podriadene a tým pádom znamená, že súhlasí s takýmito protizákonnými krokmi. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Beriem na vedomie. S faktickou reaguje pán poslanec Buocik a pýtam sa pána 

riaditeľa dopravy Halabicu, či by chcel povedať pár slov k tejto téme. Nie, dobre, ďakujem. 

Pán poslanec Buocik, nech sa páči.  

Ján Buocik  

Ďakujem pekne pán predseda. Ja teda môžem potvrdiť to, čo povedala pani Hudáková, aj 

keď ona to možno povedala trochu tak expresívne. My sme aj to uznesenie, ktoré sme 

prijímali na dopravnej komisii upratali tak, teda, že využime všetky právne prostriedky, ktoré 

máme k dispozícií a priznám sa, že ani ja som ako predseda komisie do dnešného dňa 

nedostal odpoveď, akou právnou úvahou sa riadila župa, keď nepodala opravný prostriedok 

voči rozhodnutiu, ktoré sme si mysleli, že malo byť napadnuté. Takže ja budem tiež veľmi 

zvedavý na to vysvetlenie. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ukončujem rozpravu k bodu číslo 2. Nevidím nikoho ďalšieho prihláseného, 

poprosím návrhovú, aha pán poslanec Říha ešte s faktickou poznámkou.  

Juraj Říha  

Ďakujem. Veľmi stručne. Ja vnímam tie opakované názory aj kolegyne Majky Hudákovej zo 

Senca aj viacerých. Ja si myslím, že to je téma, ktorá zaujíma istú časť územia BSK. Možno 

by táto téma si zaslúžila aspoň neformálne stretnutie poslancov, kde by sme si to prešli a raz 

a navždy uzavreli, nech máme jasný postoj všetky strany. Nie tu na pléne takto v bode 

správy o plnení uznesení, ale riadne si to povedať. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ak môžem zareagujem. Tých diskusií prebehlo niekoľko, dokonca zvažujeme zorganizovať 

aj konferenciu na túto tému, aj keď ma varovali predtým, že to zase bude len celodenné jatky 

medzi aktivistami a dopravnými inžiniermi, takže zvažujeme všetky možnosti. Ja sa tej téme 

absolútne nevyhýbam a budem o tom ďalej rád diskutovať a vytvorím maximálny priestor pre 

to, aby sa diskutovalo. Ďakujem. Dovoľte, aby som teda dal hlasovať. Poprosím návrhovú 

komisiu o prednesenie návrhu.  

Zuzana Aufrichtová 

Ďakujem pekne. Návrhovej komisii nebol doručený žiaden pozmeňovací, alebo doplňujúci 

návrh uznesenia, preto hlasujeme o uznesení tak, ako vám bol elektronicky doručený, to 



znamená Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu 

o vybavení interpelácií poslancov Zastupiteľstva BSK zo dňa 27. apríla 2018. Nech sa páči, 

môžeme hlasovať. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Prosím poslankyne a poslancov aby sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Hlasovane č. 6 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 34 poslancov, proti nebol nikto, 7 sa zdržalo. 

Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 2. programu rokovania 

a týmto ho ukončujem a otváram bod číslo 3. 

Bod č. 3  

Návrh Regionálnej stratégie výchovy a  vzdelávania v  stredných školách v  Bratislavskom 

samosprávnom  kraji na roky 2013 – 2018 – záverečný odpočet k 30. 4. 2018. Materiál máte 

panie poslankyne a páni poslanci pred sebou a dovoľte aby som udelil úvodom slovo pánovi 

zástupcovi riaditeľa odboru školstva, pánovi Romanovi Csabayovi, nech sa páči. 

Roman Csabay  

Vážený pán župan, vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Máte predložený návrh 

materiálu, ktorý vlastne ukončuje 5 ročné obdobie, na ktoré bola schválená Regionálna 

stratégia výchovy a vzdelávania na stredných školách v BSK na roky 2013 – 2018. Prvotný 

ten materiál bol schválený 21. júna 2013 a v zmysle platnej legislatívy každoročne 

samosprávny kraj aktualizoval predmetnú stratégiu. Tentoročný odpočet vzhľadom na termín 

ukončenia je k 30.4., takže aj všetky tieto odpočtované úlohy sú k tomuto termínu upravené, 

alebo hodnotené. Materiál sa skladá z 3 častí. Je to aktualizácia údajov, východiská 

a odpočet cieľov, ktorý je rozpísaný za jednotlivé roky ako som spomínal, a aktualizované sú 

údaje o počtoch žiakov jednotlivých školách k 15.9.2017, údaje o počte žiakov v BSK 

k 15.9.2017, informáciu o nezamestnanosti absolventov škôl, informáciu o duálnom 

vzdelávaní, vyhodnotenie predchádzajúcich všeobecne záväzných nariadení, kde sa 

plánovali počty tried, taktiež informácie súvisiace s plánovaním počtu tried prvých ročníkov,  

odpočet plnenia cieľov a priorít k 30.4. Predmetný materiál bol prerokovaný v územnej 

školskej rade dňa 10.5., 15.5. v Krajskej rade pred odborné vzdelávanie a prípravu a taktiež 

komisia zastupiteľstva v komisii školstva, mládeže a športu a vo finančnej komisii. Všetky 

tieto inštitúcie materiál jednomyseľne schválili a odporučili na rokovanie zastupiteľstva. 

Vážené dámy a páni ak dovolíte, veľmi krátko by som sa v tomto odpočte pristavil pri aspoň 

niektorých vybraných cieľoch, ktoré boli myslím, že kľúčové pre uplynulé obdobie. V cieli 1. 

bolo uvedené zachovanie proporcionálneho pomeru všeobecného odborného vzdelávania 

tak, aby bol zachovaný tento pomer v prospech odborného vzdelávania. V minulosti bolo 

prezentované, že ideálny pomer medzi odborným a všeobecným vzdelávaním je 70% 

v prospech odborného a 30% všeobecnému vzdelávaniu. Samozrejme v podmienkach BSK, 

ktorý je úplne iný región ako ostatné regióny, tak tento pomer nemohol zostať zachovaný, 

napriek tomu pri plánovaní výkonov sme sa snažili tento pomer zachovať, aj sa nám to 

celkom slušne darilo. Dôležitá je možno informácia, že v roku 2013, keď sme spúšťali tento 



materiál, tak sme očakávali, že zastaví sa pokles populačnej krivky. Žiaľ, tento pokles sa 

zastavil až v školskom roku             2016 - 2017, kedy bolo na školách 17 776 žiakov a až 

počas tohto školského roku, ktorý práve beží, bude končiť, bol prvotný náraz na 18 015 

žiakov. Napriek týmto nenaplneným predpokladom o stabilizácií populačnej krivky sa nám 

naozaj podarilo v oblasti odborného vzdelávania dosiahnuť zopár úspechov a to hlavne bol 

vznik duálnej akadémie so zamestnávateľmi Volkswagen, Matador, Siemens, taktiež 

Memorandum o spolupráci so Slovnaftom. Máte odprezentované vo vestibule v spolupráci so 

Školou obchodu a služieb na Sklenárovej ulici. Veľmi krátko by som ešte spomenul 

informáciu k cieľu 2. Tam bolo pokračovanie optimalizácie sietí škôl a školských zariadení 

a študijných učebných odborov. Naozaj musím oceniť spoluprácu jednak s poslancami, 

jednak so zriaďovateľmi súkromných a cirkevných škôl, takisto okresných úradov, kde sa 

naozaj podarilo stabilizovať sieť škôl a školských zariadení s tým, že dnes môžeme povedať, 

že sieť je naozaj vyvážená a vytvára podmienky na to, aby sa naozaj mohli uplatniť žiaci škôl 

a takisto aj zamestnávatelia si našli priestor v našich školách pre uplatnenie absolventov 

u nich vo svojich zamestnaniach. Mimoriadnou udalosťou boli naozaj centrá odborného 

vzdelávania. Centrá odborného vzdelávania si zaregistrovali pred časom poklepkaním 

kameňa v Ivanke pri Dunaji sa spustila stavba vlastne troch, boli schválené. V mesiaci jún 

2017 boli podané žiadosti o nenávratný finančný príspevok pre všetky COVP-čka, ktoré o to 

žiadali. Boli 4, celkovo máme v regióne 10. Tri sa spúšťajú a myslíme si, alebo môžeme 

povedať, že sme veľmi radi, že výstavba týchto centrál pre budovanie bude v priebehu 12 – 

19 mesiacov realizovaná, a tu by som chcel poďakovať odboru pani riaditeľky Lukáčovej za 

veľmi intenzívnu spoluprácu a gro tej práce bolo vlani zabezpečenie finančných prostriedkov 

z EÚ, pretože BSK dlhodobo nemal možnosť čerpať tieto finančné prostriedky. Takže pani 

riaditeľka ďakujem a myslím, že sa nám spoločne dielo celkom pekne podarilo. V cieli 4 sme 

hovorili o skvalitnení vybavenosti škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK, aby spĺňali 

normatív matematického vybavenia. Naozaj s poklesom žiakov tých finančných prostriedkov 

nebolo vôbec veľa. Za uplynulých 11 rokov bol pokles žiakov v rámci všetkých škôl, ktoré sú 

v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK viac ako 11 000, čo pri priemernom normatíve 

predstavovalo asi 22 miliónov euro. Čiže naozaj tých finančných prostriedkov nebolo veľa 

a sme radi, že sa našli napriek tomu v rozpočte BSK financie na skvalitnenie vybavenosti 

škôl, a za to by som rád poďakoval aj Oddeleniu investičných činností. No a máme veci, 

ktoré sa nám aj nepodarili, to musím povedať otvorene. Z jedných cieľov a priorít v rámci 

cieľu 2 bolo zriadenie SOŠ v okrese Malacky. Taký bol plán. Dlhodobo historicky viete, že 

žiadna SOŠ tam v podstate nie je, nebola a požiadavka z regiónu takáto existuje. 

Zamestnávatelia v roku 2016, ktorí sú združení v Krajskej rade pre odborné vzdelávanie 

a prípravu sa rozhodli analyzovať situáciu, aká odborná škola by mohla vzniknúť. No žiaľ ten 

záver bol taký, že a zacitujem to presne, že nevyplýva z potrieb zamestnávateľov 

jednoznačná potreba zriadiť SOŠ v okrese Malacky a súvisí s tým aj vznik duálnej akadémie, 

ktorá aj spadá pre oblasť Malacky a naozaj tam nárast počtu žiakov za posledné roky 

odvtedy čo vznikla je násobne vyšší ako bolo v minulosti. A ďalšou úlohou, ktorú sme 

nesplnili bolo a takisto môžem povedať, je to odmeňovanie učiteľov, systematický proces 

nastavenia súvisí takisto s poklesom finančnej krivky, populačnej krivky s finančnými 

prostriedkami, ale napriek tomu sme vyčleňovali finančné prostriedky pre riaditeľov škôl tak, 

aby sme mohli situáciu stabiizovať, zlepšiť podmienky, čiže v rámci navyšovania ich 

pohyblivých zložiek. Ročne to bývalo od 140 do 200 000. No a samozrejme v budúcnosti, 

keď už bude ten počet žiakov rásť tak verím, že sa podarí aj vytvoriť podmienky pre 

systematické odmeňovanie pedagógov na jednotlivých školách. Takže možno snáď na 

záver, že BSK nie je v oblasti školstva len zriaďovateľom škôl. Je inštitúcia, ktorá má aj iné 



úlohy v rámci regiónu určovať líniu, procesy a veľmi intenzívne musí spolupracovať s inými 

zriaďovateľmi súkromnými, alebo cirkevnými a to myslím, že táto spolupráca naozaj bola 

veľmi dobrá, takže verím, že aj do budúcna sa táto línia podarí zrealizovať a pri budúcich 

stratégiách aj napĺňať. Takže ďakujem pekne za pozornosť. Samozrejme by som pristúpil 

k otázkam. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram teraz rozpravu k tejto téme. Keďže sa do diskusie nikto nehlási, 

ukončujem rozpravu k bodu číslo 3 a prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenie. 

Zuzana Aufrichtová 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie k predmetnému 

materiálu tak, ako vám bolo doručené. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu 

schvaľuje Regionálnu stratégiu výchovy a  vzdelávania na  stredných školách v 

Bratislavskom samosprávnom  kraji na roky 2013 – 2018 – záverečný odpočet k 30. 4. 2018. 

Ďakujem, môžeme hlasovať.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 7  

Ďakujem. Konštatujem, že celkovo sa prezentovalo 42 poslancov. Za hlasovalo 41, proti 

nehlasoval nik, taktiež sa nik nezdržal. Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie 

k bodu číslo 3 programu. Ukončujem ho a otváram bod číslo 4.  

Bod číslo 4 

Panie poslankyne, páni poslanci máte pred sebou predmetný materiál. O úvodné slovo 

poprosím pána Štefana Marušáka, hlavného kontrolóra BSK. Pán Marušák, nech sa páči. 

Nefunguje vám mikrofón myslím. Už áno. 

Štefan Marušák 

Poprosím o zvuk. Dobre, ďakujem pekne. Ďakujem pekne za slovo vážený pán predseda, 

vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, milí hostia, príjemné predpoludnie. Pred 

sebou máme materiál, ktorý predkladám každý rok. V podstate túto povinnosť mi ukladá 

Zákon o vyšších územných celkoch. Prv než sme tento materiál pripravili, vykonali sme na 

Úrade BSK kontrolu, ktorú sme prerokovali s pánom riaditeľom úradu 15.mája. Z tejto 

kontroly vyplynulo, že zastupiteľstvá BSK prijali na 7 zasadnutiach v minulom roku 112 

uznesení. Z nich vyplynuli: z 59 nevyplynuli úlohy a z 53 uznesení vyplynulo 63 priamo 

uložených úloh. Z týchto priamo uložených úloh 2 úlohy boli splnené po termíne. Z 59 

uznesení zase 15 uznesení bolo takých z ktorých vyplynuli úlohy bez priameho uloženia. 

Z nich 4 uznesenia neboli, neboli pri nich dodržané termíny. V podstate ide o to, že 



v niektorých prípadoch neskoro niektoré zmluvy neboli podpísané zo strany zmluvného 

partnera, čiže nie úradu, ale protistrany a v 4 prípadoch išlo o to, že nebolo možné vlastne, 

keďže sa nekonalo zastupiteľstvo posunúť termíny na zastupiteľstvo. Materiál bol prijatý vo 

všetkých komisiách. Toľko k materiálu z mojej strany. Ďakujem.  

 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa nehlási nikto 

do diskusie ukončujem rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. 

Zuzana Aufrichtová 

Ďakujem. Vzhľadom na to, že návrhovej komisii nebol doručený žiaden pozmeňujúci ani 

doplňujúci návrh pristúpime k hlasovaniu v takom znení ako bolo doručené. Zastupiteľstvo 

BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Správu o kontrole plnení uznesení 

Zastupiteľstva BSK za rok 2017. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali.  

Hlasovanie č. 8  

 

Konštatujem, že celkovo za hlasovalo z prítomného počtu 43 poslancov 42, proti nebol nikto, 

nezdržal sa nikto. Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu 4 programu 

rokovania. Týmto ho ukončujem a otváram bod č. 5. 

 

Bod číslo 5 

Pani poslankyne, páni poslanci máte pred sebou predmetný materiál, kde úvodné slovo má 

opäť pán Štefan Marušák, hlavný kontrolór BSK. 

Štefan Marušák 

Ďakujem pán predseda za slovo. Takže opäť ide o pravidelný materiál. Tentoraz je to 

materiál, ktorý predkladáme raz za pol roka, prvý ste už schvaľovali začiatkom tohto roka. 

Ide o plán kontrolnej činnosti na druhý polrok 2018. V ňom máme zaradených 16 kontrolných 

akcií. V úvode a návrhu uznesenia v podstate máme členené tieto akcie asi takto: 5 kontrol 

máme vykonať v školách a v školských zariadeniach, 2 kontroly v sociálnych zariadeniach, 5 

kontrol sa týka overenia kontrol opatrení, 3 kontroly vykonáme v neziskových organizáciách, 

ktorým sme poskytli ako úrad finančné prostriedky a jednu kontrolu vykonáme na Úrade 

BSK. Ide o dodržiavanie vybraných predpisov o cestovných náhradách. Tento materiál 

prešiel komisiami a bol prijatý v nich. Ja len doplním, že nejde o žiadne tabu, čiže vy panie 

poslankyne, páni poslanci môžete kedykoľvek vstúpiť do tohto plánu a môžete ho rozšíriť, 



požiadať o rozšírenie zoznamu kontrolných subjektov o niektoré konkrétne vaše podnety. 

Toľko z mojej strany. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Do rozpravy sa prihlásila pani 

poslankyňa Hudáková. Nech sa páči. 

 

Mária Hudáková 

Chcela by som sa spýtať pána hlavného kontrolóra, kedy bol naposledy na kontrole a v akom 

rozsahu prebehla kontrola v spoločnosti Regionálne cesty Bratislava. 

Štefan Marušák 

Áno, ďakujem pekne. Presne vám to teraz nepoviem, ale je to zhruba v tom intervale, ktorý 

máme aj pri iných subjektoch. Sú to asi 4-5 rokov. Toľko nám to vychádza pri počte našich 

zariadení a obchodných spoločností a našich kontrolórov, možnostiach našich kontrolórov. 

Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Hlási sa niekto ďalší do rozpravy? Ak nie, týmto rozpravu uzatváram a poprosím 

návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

Zuzana Aufrichtová 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie k predmetnému materiálu 

tak, ako bolo elektronicky doručené. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu v časti A. 

schvaľuje plán kontrolnej činnosti na druhý polrok roku 2018 v uvedenom počte a štruktúre. 

V časti B. splnomocňuje hlavného kontrolóra BSK určovať výkon kontroly v konkrétnych 

subjektoch podľa schváleného rozpočtu a štruktúry.   

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím vás aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

Hlasovanie č. 9 

 

Konštatujem, že za hlasovalo 38 poslancov a 1 sa zdržal. Traja nehlasovali z celkového 

počtu prítomných 42 poslancov. Zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 5 programu 

rokovania a týmto bod číslo 5 ukončujem a otváram bod číslo 6.   

 

 

 

 



Bod číslo 6 

 

Panie poslankyne, páni poslanci, pred sebou máte predmetný materiál. Dovoľte, aby som 

k nemu pár slov na úvod povedal ja. Jedná sa o Návrh štatútu ocenení BSK. Ocenenia BSK 

udeľuje župan BSK v súlade so Štatútom ocenenia BSK. Predložený návrh štatútu ocenení 

BSK vychádza z aktuálne platného štatútu. Zmena sa dotýka článku číslo 4, ktorý zavádza 

nový titul - historická osobnosť regiónu. Titul je určený osobnostiam, ktoré svojim 

celoživotným prínosom významne ovplyvnili vývoj v Bratislavskom kraji a podľa návrhu by 

mal byť udeľovaný výlučne in memoriam jednej osobnosti ročne. Nositelia tohto titulu budú 

postupne zapisovaní na tabuľu historických osobností. Dovoľte, aby som otvoril rozpravu 

k tomuto bodu programu. Keďže sa do diskusie nikto nehlási, ukončujem rozpravu k bodu 

číslo 6 a prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia.  

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie k predmetnému 

materiálu tak, ako bolo doručené. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu schvaľuje 

štatút ocenení BSK. Ďakujem. 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím vás aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 10  

 

Konštatujem, že za hlasovalo 40 poslancov, proti nebol nikto a nikto sa nezdržal 

a konštatujem, že uznesenie bolo prijaté a uznesenie k bodu číslo 6 programu bolo prijaté, 

ukončujem ho a otváram bod číslo 7 programu. 

 

Bod číslo 7 

 

Informácia o rozpočtovom hospodárení Bratislavského samosprávneho kraja za obdobie od 

1.1.2018 do 31.3.2018. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci materiál máte pred 

sebou a slovo teraz udeľujem pánovi Ivanovi Bošňákovi, riaditeľovi odboru financií, ktorý vám 

ho odprezentuje.  

 

Ivan Bošňák  

 

Príjemné dopoludnie želám všetkým poslancom aj prítomným. Materiál, ktorý máte pred 

sebou sme si už popreberali na komisiách  zľava, sprava, zhora, zdola. Verím, že sa nám 

podarilo odpovedať aj na otázky, ktoré nasledovali po diskusiách na komisiách zodpovedať 

individuálne. Ak nie, tak samozrejme sme pripravení zodpovedať ich. Ten úvod, ktorý som 

urobil na komisiách zopakujem. Jedná sa o prvý štvrťrok, pričom rozpočet bol schválený až 

koncom januára, takže fyzicky tam máte len to, čo odišlo z účtov  medzi nákladmi v januári, 

februári, alebo v marci, nie to, čo je fakturované BSK. Respektíve úrad, samospráva funguje 

tak, že v rozpočte je to, čo odišlo. Je to ako keby cash flow, takže tie čísla sú trošku diétne, 

ale je to zvykom za prvý kvartál, tak kapitálové výdavky, ako aj bežné výdavky nebývajú 

proporcionálne. V niektorých oblastiach sú tam ešte také samostatné vstupy. Napríklad 



januárová mzda vôbec nie je zaúčtovaná medzi školami a sociálnymi zariadeniami, lebo tá 

bola v minulom roku a zase v štvrtom kvartáli budú 4 výplaty, tak to je metodika, ktorú 

musíme rešpektovať. Preto, ak vidíte 17 % čerpanie v sociálnej oblasti, tak to neznamená, že 

šetríme 8%. Jeden plat tam chýba. Kapitálové výdavky za prvý štvrťrok samozrejme sú 

poplatné tomu, čo, čo tu bolo. Jednak nové voľby, jednak opozdené schválenie rozpočtu, 

takže sú relatívne nízke. Tu ja som prisľúbil, že donesiem správu, takže môžem povedať, že 

ku koncu mája investičné oddelenie sa rozbehlo a zazmluvnených a objednaných vecí nie je 

za 2,5 milióna, tak ako je to v rozpočte, ale za 11,5 milióna. Takže gratulujem, tomu úradu sa 

darí pomaly sa rozbehnúť, ľudia sú k dispozícií, počasie praje. Takže či už rekonštrukcia, 

alebo investičné výstavby, projekty, celky sa podarilo rozbehnúť. Ešte lepšiu správu dúfam 

budeme mať potom za 6 mesiacov, respektíve v septembri. V prípade investičných 

záležitostí za 8 mesiacov. Dôležité je, že v tom hospodárení nie sú žiadne prekvapenia. Nič, 

s čím by sme museli pred vás prísť, buď sa za to hanbiť, alebo niečo žiadať, alebo žiadať 

o niečo na úkor niečoho iného. Je to poplatné samozrejme aj tomu, že ten rozpočet bol vami 

prežutý a schválený a nakoniec aj pripravený tak, aby sme podľa neho išli. Takže máme 

dobrý fair plan, je tu prvý kvartál pred vami, znížil sa dlh vďaka tomu, že tie kapitálové 

výdavky neboli také významné o jeden milión. Nepredpokladáme žiadne úpravy rozpočtu, 

s ktorými by sme teraz vedeli prísť, takže ak tak tie samozrejme až na septembrové 

zastupiteľstvo, ale všetko bude predebatované, respektíve už pomaly s vami diskutujeme 

v niektorých oblastiach, že čo by tam pribehlo. Súčasťou je aktualizovaný investičný plán. 

Ten sme si tiež prešli v objeme 40 miliónov. Zmeny sa týkajú celkovo asi 2 miliónov euro, ale 

to neznamená, že sú tam za 2 milióny iné veci a za 2 milióny nám veci vypadli. Dobrým 

príkladom je bábkové divadlo, kde sa nám podarí namiesto 600 tuším 960, takže je tam 

zmena o 360 viacej tento rok, o 360 menej budúci rok a takéto zmeny sú tam. Je tam pár 

projektových dokumentácií, ktoré sa nám podarili urobiť, lebo sa podobajú na nejaké iné 

podobné projektové dokumentácie a vypadla nám jedna veľká vec a to je infraštruktúra 

vnútra Karlova Ves – poliklinika, ktorá vypadla z investičného plánu. Bolo to, ja poviem ten 

bod je zateplenie malackej nemocnice, takže do tej istej oblasti zdravotníctva, čo nakoniec je 

zazmluvnené, pripravené a podarilo sa vyrokovať nižšiu cenu, sa dostali do tej aktualizácie. 

Myslím, že je to rozumné, racionálne, je to dokonca efektívne a hospodárne, takže to sú 4 

fajky a smajlíci, ktorých si tam vždy chceme pri výdavkoch dať. Ja by som to aj skončil. 

Robíme aj v lete, aj teraz k dnešnému dňu môžem povedať a šak máme polku júna, že 

žiadne prekvapenia nemáme pre vás. Môžem prisľúbiť, že budeme mať k dispozícií dáta 

o tom, ako štíhlo je manažovaný úrad. Dobre? Nejdem predbiehať, ale skutočne budeme to 

vedieť potvrdiť číslami. To sme sľúbili, na tom pracujeme a čísla to aj potvrdia, len chceme 

mať k dispozícií minimálne polročné dáta. Ak sú akékoľvek otázky, tak som pripravený 

odpovedať. Inak odovzdávam slovo a ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Nech sa páči, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Ako prvá sa do rozpravy 

prihlásila pani poslankyňa Hudáková. Nech sa páči. 

 

Mária Hudáková 

 

Preberali sme to aj na komisiách a ja teda, aby sa nezabudlo, myslím si, že pri, alebo ak sa 

dobre pamätám a dobre sa pamätám, pri schvaľovaní rozpočtu sme mali niektoré sľuby a to 

bolo, že k marketingu, k výdavkom za marketing a propagáciu budeme mať nejaký 



presnejšie špecifikovaný rozpočet, na ktoré položky koľko plánujeme a nie len jednu hrubú 

sumu 1,2 milióna. To je jedna vec, ktorú neobsahuje táto správa a ďalej sme tam mali ešte 

požiadavku ohľadom toho splnomocnenia, kde ste tiež teda deklarovali, že to splnomocnenie 

budete potrebovať len určitý čas, nevyhnutný na to, kedy teda sa skonsolidujete a budete 

vedieť čoho, koľko a nebudete potrebovať takúto veľkú vatu na presuny. V podstate z tejto 

správy je vidno, že ani to nepotrebujete, takže pripomínam tieto dva sľuby a aby sa na nich 

nezabudlo pri najbližšej zmene rozpočtu a teda úprave splnomocnenia.  

 

Juraj Droba 

 

Neviem či je, chceš reagovať? 

 

 

 

Ivan Bošňák  

 

No, môžem reagovať. Začnem tými splnomocneniami. Takto, všetko, čo sme tu na úrade 

našli máme k tomu úctu, nakoľko, keď tam také 4 B1 až B4 boli, že teda predseda úradu 

môže s niečím, nie manipulovať, ale niekde prenášať prostriedky z jednej kapitoly do druhej, 

z programu do programu, nebodaj z podprogramu do programu, alebo dokonca medzi 

bežnými a kapitálovými výdavkami. No nejaký dôvod to malo. Ak ten dôvod považujeme za 

racionálny a ja ten príklad uvediem. Ak RCB-čka vďaka daždivému a skorému príchodu 

zimy, zlému počasiu nebude schopná urobiť nejaký kapitálový výdavok, napriek tomu, že by 

sa mohlo v štvrtom kvartáli, tak ona nás aj minulý rok požiadala, že môžeme, že bežné? 

A urobia radšej nejaké bežné výdavky. Typická vec, ktorá tam určite zostane v objeme milión 

– milión a pol, lebo vy sa nebudete vedieť zísť, keď bude treba a my to odôvodníme, niektoré 

veci, ktoré boli za minulého vedenia, alebo v minulých rokoch určite vyradíme, nakoľko ich 

nebude treba. Prídeme aj s analýzou aj číslami. Prvé číslo, ktoré môžem povedať, že ten 

objem rozpočtových opatrení a ten počet za minulý rok, takmer 500 objem v pomaly 

desiatkach miliónov bol tento prvý kvartál naplnený na rádovo státisíce a aj to preto, že nám 

prišli vratky nejakých energií od nejakých zariadení, respektíve od dodávateľov energií na 

naše zariadenia. Takže ja som fyzicky nemusel požiadať župana o presun rozpočtových 

prostriedkov niekde inde, lebo sme pozabudli v rozpočte na tom a treba na to dať prachy, 

alebo opačne, nepočul som od vedenia a som tam taký watch dog, že počúvaj, bolo by 

dobré, keby sme presunuli, veď vy to na finančnom viete urobiť. Takže nedeje sa to, nie je to 

prax a nedeje sa to ani do dnes, teraz máme 16. júna, zajtra. Čo sa týka tej druhej veci, 

propagácia a marketing. Ja budem veľmi rád, keď budem môcť prísť s podrobnými 

výdavkami, ale zopakujem to: radšej sociálne oblasti, v školstve, v zdravotníctve a potom 

spravíme aj tú propagáciu a marketing. Ja viem, že vás to tak trochu, že dráždi. Ja som rád, 

že sme tam minuli 60 000, každý jeden výdavok diskutujeme, či je to rádio, televízia, 

monitoring tlače, čokoľvek a môžem vám prisľúbiť, že sa 1,2 milióna neminie a aj to, čo sa 

minie, tak sa minie na rozumné veci, ktoré súvisia s propagáciou buď našich zdravotníckych 

zariadení, sociálnych zariadení, stredných škôl, či je to Stredná pre mňa, školy v Avione 

a nie individuálnych osôb v súvislosti s čímkoľvek, čo v krajine prebieha. Takže veľmi 

racionálne, rozumne a s každým dodávateľom dvakrát toľko za polovičné peniaze. So 

sumárom budeme vedieť prísť na september. 

 

 



Juraj Droba 

 

Dobre. Ja možno potom ešte k tomu marketingu poviem, že samozrejme je aj v našom 

záujme aby sme dodali úplne presný, rozpoložkovaný rozpočet a ubezpečujem vás, že tam 

nebudú žiadne ani prekvapenia, ani zvrhlosti. Odovzdávam slovo pánovi poslancovi 

Dvoranovi. 

 

Dušan Dvoran 

 

Ďakujem. Ja chcem povedať iba jednu vec. Obce a VÚC sú naviazané na to isté 

financovanie, a to znamená, daň z príjmu fyzických osôb a prvý kvartál aj u mňa na obci, aj 

tuna je zavádzajúci tým, že plnenie z tejto dane je niekde až na úrovni 29%. Potom 

prichádza taký stredný apríl, úplne zlý, katastrofálny máj a slabý jún. To znamená, že to 

skutočné financovanie. A ja vždycky vidím až na polroka, alebo dokonca na trištvrte roka 

a dovtedy sa snažím ten rozpočet vyrovnávať a plniť takisto, ako to bolo prednesené tuna 

ohľadne rozpočtu. Takže tam, že je nejaký prebytok, je to hlavne na plnení daní a musíme 

byť striedmi, aby sme na trištvrte roka videli, ako to v skutočnosti bude stáť. 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Nech sa páči. 

 

Ivan Bošňák 

 

Mám jednu krátku vec. Plne súhlasím, preto nepozerajte na tých 29 %, u nás je to úplne 

jednoduché, lebo je to daň z príjmu fyzických osôb, na samosprávach je to ešte daň 

z nehnuteľností, kde trošku neviete. Teraz má vyjsť daňová prognóza druhá, v júni, takže my 

na finančnom budeme vedieť, aj vy budete vedieť, áno, je tam malý pozitívny dopad, 

dostaneme trošku viacej daní, dostaneme ich 26. decembra ako každý rok, nebudeme ich 

vedieť minúť. Dobre, my skúsime ich vedieť minúť, aby tam boli, ak nie, tak zostanú do 

budúceho roka, ale naopak sú tam veci, ktoré dnes už materializovali, vývoj legislatívy 

v krajine je taký, že od 1. mája nám platia príplatky za noc a platia nám aj príplatky za sviatky 

a platia nám príplatky za všetko možné. Rovno poviem, ako všetci vodiči, všetci pracovníci, 

ktorí sú zamestnaní, či už u nás, alebo nepriamo a poviem, že Slovak Lines, tak zrazu vozia 

rovnaký autobus na rovnakej dráhe za viac peňazí, alebo slúžia v DSSke, alebo prípadne na 

recepcii, ale že za viac peňazí. My sme u jedných radi, v tej DSSke, u tých druhých sa 

budeme vadiť, hádať, trošku sa dohadovať, že koľko to je, ale bude to viac. Takže, ak aj 

príde viac peňazí, tak už máme zopár kandidátov, že vieme kam ich poslať. Zatiaľ žiadne 

veľké prekvapenia, nehovorím o niečom, čo by sme nevedeli zvládnuť, kalkulácia, úprava 

rozpočtu, diskusia, september. To je všetko. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Konštatujem, že do rozpravy nie je prihlásený žiadny ďalší poslanec, a tým 

ukončujem rozpravu k bodu číslo 7, prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. 

 

 

 



Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Po prerokovaní predloženého materiálu Zastupiteľstvo Bratislavského kraja po 

A. berie na vedomie Informáciu o rozpočtovom hospodárení Bratislavského samosprávneho 

kraja od 1. 1. 2018 do 31. 3. 2018, po B. schvaľuje spoluúčasť Bratislavského 

samosprávneho kraja vo výške 240 131 eur 53 centov na projektoch rekonštrukcií telocviční 

škôl v správe BSK v prípade schválenia projektov v zmysle výzvy Ministerstva školstva, 

vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky na predloženie žiadosti o poskytnutie dotácie 

na rozvoj výchovy a vzdelávania žiakov v oblasti telesnej a športovej výchovy formou 

dostavby, rekonštrukcie, alebo výstavby novej telocvične na rok 2018. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

 

Hlasovanie č. 11 

 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 36 poslancov, nikto nebol proti a zdržali sa traja. 

Zastupiteľstvo uznesenie k bodu číslo 7 schválilo a týmto bod číslo 7 ukončujem a otváram 

bod číslo 8. 

 

Bod číslo 8 

 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia BSK, ktorým sa mení VZN BSK číslo 2/2015 zo dňa 

11. 12. 2015 o poskytovaní príspevkov z vlastných príjmov BSK jazykovým školám 

a školským zariadeniam v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a o poskytovaní dotácií 

jazykovým školám, základným umeleckým školám a školským zariadeniam, ktoré nie sú 

v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Panie poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou tento 

materiál a v úvodnom slove nám ho priblíži pán Igor Urbančík, riaditeľ odboru školstva, 

mládeže a športu. 

 

Igor Urbančík 

 

Ďakujem pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Cieľom tejto 

čiastkovej úpravy platného VZNka je rozdelenie financovania školských internátov podľa 

prevádzky, na tie, ktoré majú 5 - dennú prevádzku a na tie, ktoré majú nepretržitú prevádzku. 

Z dôvodu navýšených nárokov na prevádzkové a mzdové náklady bola výška normatívu 

prepočítaná na základe percentuálneho navýšenia. Pri 5 - dennej prevádzke navrhujeme 

navýšenie o 10 % a pri nepretržitej prevádzke o 20 %, to je z 1140 eur ročne na žiaka na 

1255, respektíve 1369. Pre internáty, ktoré nie sú v zriaďovateľskej pôsobnosti, to je naďalej 

bude 88 % v zmysle zákona. Predmetný návrh má predpokladaný dopad na rozpočet zhruba 

vo výške 40 000 eur za mesiace september – december a bude hradený z finančných 

prostriedkov určených na financovane škôl, internátov a jedální. Verím, že táto zmena 

prispeje k stabilizácii prevádzky internátov a prispeje aj k zlepšeniu podmienok pre 

ubytovanie študentov stredných škôl v kraji. Materiál bol prerokovaný v komisiách BSK a 

predkladá sa bez pripomienok. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem, dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do diskusie 

nehlási nikto, ukončujem rozpravu k bodu číslo 8 a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Po prerokovaní predloženého materiálu Zastupiteľstvo Bratislavského 

samosprávneho kraja schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie Bratislavského 

samosprávneho kraja č. 3/2018, ktorým sa mení VZN BSK č. 2/2015 z 11. 12. 2015. Neviem, 

je potrebné to dočítať? Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 12 

 

Ďakujem. Konštatujem, že za hlasovalo 36 poslankýň a poslancov, proti nebol nikto a nebol 

nik, kto by nehlasoval, takže zastupiteľstvo uznesenie k bodu číslo 8 schválilo. Týmto bod 

číslo 8 ukončujem a otváram bod číslo 9. 

 

Bod číslo 9 

 

Návrh VZN  Bratislavského samosprávneho kraja, ktorým sa mení VZN BSK č. 2/2017 zo 

dňa 29. 09. 2017 o výške príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov a na režijné náklady 

v školských účelových zariadeniach a o výške úhrady nákladov na štúdium v jazykových 

školách v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. Tento materiál 

nadväzuje na predošlý materiál a taktiež poprosím pána riaditeľa Urbančíka, aby nám 

k nemu povedal pár slov. 

 

Igor Urbančík 

 

Ďakujem pán predseda. Len pre doplnenie, v súlade s predchádzajúcou úpravou VZN 

predkladáme aj návrh na úpravy úhrady v internátoch a jazykových školách, ktoré tiež 

vyplývajú zo zvýšených prevádzkových a mzdových nákladov v internátoch a v jazykových 

školách. Návrhy úprav boli predložené na základe konzultácií s riaditeľmi internátov 

a jazykových škôl. Len pre zjednodušenie, maximálne navýšenie v prípade internátov 

predstavuje 5 eur mesačne, pričom zároveň boli zachované internáty, kde mesačná výška 

úhrady nepresahuje 20 eur, pri nastavovaní jednotlivých výšok sme zohľadňovali 5 dňovú aj 

nepretržitú prevádzku, stav jednotlivých internátov a ich lokalitu a zároveň sme sa pokúsili 

zjednotiť úroveň platieb, aby bola porovnateľná medzi porovnateľnými internátmi. V prípade 

jazykových škôl, navrhujeme po konzultáciách s oboma riaditeľkami navýšenie zápisného 

o 10 eur a zároveň rozdelenie kategórie poslucháčov, aby sadzby pre žiakov a študentov 

mohli zostať na súčasnej výške a zároveň došlo k dennému 5 eurovému nárastu pre rodičov 

na materskej a invalidných dôchodcov a k jemnému 10 ročnému nárastu pre dospelých 

pracujúcich. Ako sami vidíte, ide o symbolické zvýšenie, ktorého cieľom je naštartovať príjem 



jazykových škôl, na jeseň po analýze jeho dopadov predložíme komplexnejší návrh, ale 

predkladáme túto zmenu už teraz, aby internáty a jazykové školy mohli začať v novom 

režime už od nového školského roka. Materiál bol taktiež prerokovaný v komisiách BSK 

a predkladá sa bez pripomienok. Nemá dopad na rozpočet kraja. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pán Urbančík, otváram diskusiu k tomuto bodu programu. Do rozpravy sa nikto 

neprihlásil, takže ukončujem rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie 

uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Po prerokovaní predloženého materiálu Z BSK schvaľuje VZN BSK č. 4/2018, 

ktorým sa mení VZN BSK č. 2/2017 zo dňa 29. 09. 2017 o výške príspevkov na čiastočnú 

úhradu nákladov v školských výchovnovzdelávacích zariadeniach, o výške príspevkov na 

čiastočnú úhradu nákladov a na režijné náklady v školských výučbových zariadeniach 

a o výške náhrady úhrady nákladov na štúdium v jazykových školách v zriaďovateľskej 

pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 13 

 

Konštatujem, že návrh bol prijatý, keďže za hlasovalo 38 poslancov, nikto sa nezdržal a nikto 

nebol proti. Ukončujem bod číslo 9 programu, otváram bod č. 10. 

 

Bod číslo 10 

 

Návrh na schválenie nájmu časti parciel č. 207/1 a 207/2 zapísaných na liste vlastníctva č. 

636 v Novej Vsi pri Dunaji, v obci Nová Dedinka, v okrese Senec, Equity Partners - stavby 

s.r.o. ako prípad hodný osobitného zreteľa. Máte pred sebou panie poslankyne, páni 

poslanci spomenutý materiál, poprosím pána Matúša Šaraya, vedúceho právneho oddelenia 

úradu, aby nám ho v krátkosti predstavil. 

 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem pekne za slovo. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, materiál, ktorý 

prešiel všetkými komisiami, rieši prenájom časti pozemku, ktorý je vo vlastníctve 

samosprávneho kraja, pre nájomcu, ide o splnenie formálnej podmienky vo vzťahu k 

stavebnému úradu, to znamená, aby stavebník vedel zdokladovať právny vzťah k pozemku, 

to znamená, nájom je na dobu určitú. Na právoplatnosť stavebného povolenia viazanú do 

kolaudácie, s tým, že po rekonštrukcii tejto cesty bude rozšírená časť zrekonštruovaná časť 

vozovky a prevedená bezodplatne do vlastníctva samosprávneho kraja. Podrobne sme tento 

materiál rozobrali na všetkých komisiách, otázky boli zodpovedané, pripomienky viac – 

menej neboli vznesené, takže poprosím vás o podporu. Ďakujem. 



Juraj Droba 

 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do diskusie nikto nehlási, 

ukončujem rozpravu a prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhovej komisii nebol doručený žiaden pozmeňovací ani doplňujúci návrh 

uznesenia, preto vzhľadom na rozsah uznesenia hlasujeme v takom znení, ako bolo 

elektronicky doručené na dnešné rokovanie. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Prosím prezentujte sa, hlasujte. 

 

 

Hlasovanie č. 14 

 

Ďakujem, konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, keďže zaňho hlasovalo 37 poslancov 

a nikto sa nezdržal, ani nebol proti. Ukončujem bod číslo 10 programu, otváram bod číslo 11. 

 

Bod číslo 11 

 

Návrh na schválenie zriadenia odplatného vecného bremena v prospech spoločnosti 

Bratislavská vodárenská spoločnosť, a.s. spočívajúceho v práve vybudovania a užívania 

podzemných inžinierskych sietí na majetku Bratislavského samosprávneho kraja. Materiál 

máte pred sebou a s úvodným slovom opäť vystúpi pán Šaray, vedúci právneho oddelenia. 

 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem. Takže ide o jeden z často sa opakujúcich materiálov, ide o zriadenie vecného 

bremena na nehnuteľnosti vo vlastníctve samosprávneho kraja, v tomto prípade ide 

o uloženie, alebo potlačenie cesty pre potreby vodárenskej spoločnosti, ide o prepojenie 

vodovodných prípojok, v podstate štandardný materiál, prešiel komisiami bez pripomienok, 

v materiáli máte presný zákres, o ktorú nehnuteľnosť ide a v akom rozsahu bude tým 

vecným bremenom zasiahnutá, je tam jednorazová odplata, ktorá vzišla zo znaleckého 

posudku, poprosím o podporu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, otváram rozpravu. Keďže sa do nej nik nehlási, ukončujem ju a prosím návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh uznesenia k bodu číslo 11. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie k predmetnému materiálu 

tak, ako vám bolo doručené v materiáli. Ďakujem. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 15 

 

Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, hlasovalo zaň 37 poslancov a poslankýň, nikto sa 

nezdržal a nikto nebol proti. Ukončujem bod č. 11 programu a otváram bod č. 12. 

 

Bod číslo 12 

 

Návrh na schválenie zriadenia odplatného vecného bremena v prospech spoločnosti 

Západoslovenská distribučná, a.s. spočívajúceho v práve uloženia údržby a opravy 

elektroenergetických zariadení na majetku Bratislavského samosprávneho kraja. Materiál 

máte pred sebou a opäť poprosím o pár slov pána Šaraya. Poprosím o vašu pozornosť, 

keďže ako som už v úvode spomínal, k materiálu je aktualizované uznesenie zo včerajších 

rokovaní. 

Matúš Šaray 

 

Ďakujem ešte raz. Obdobný materiál, v tomto prípade ide o vecné bremeno v prospech 

Západoslovenskej distribučnej spoločnosti. V tomto prípade musím poukázať na rokovania 

komisie, hlavne na záver finančnej komisie, z ktorej vzišlo uznesenie, ktorým navrhovali 

tento materiál upraviť a upraviť v časti cena odplatného vecného bremena. To znamená, 

komisia navrhovala navýšiť jednorazovú odplatu zo sumy, ktorá je v materiáli teraz uvedená, 

z tej sumy 3380 euro na sumu 9600 euro. Na základe tejto požiadavky, úrad uskutočnil 

rokovanie s investorom, ktorý v podstate financuje aj tieto náklady spojené so zriadením 

vecného bremena. Z toho vzišiel výstup, investor nebol ochotný akceptovať sumu 9600,-, 

ktorá vzišla z jednej z komisií, akceptoval navýšenie na sumu 5100 euro. Táto suma vám 

bola tým pádom doplnená, teda prerobený pôvodný materiál, ktorý sme mali v komisiách, 

dostali ste ho dnes na stôl, je tam zmenená suma na 5100,-, tým pádom vypadol dôvetok, že 

podľa znaleckého posudku, lebo je to vyššia suma a v časti dôvodovej správy bola doplnená 

informácia o rokovaní s investorom. Na základe uvedeného poprosím o podporu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do nej nikto neprihlásil, 

poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie k predmetnému materiálu 

tak, ako bolo doručené ráno elektronicky v tej zmenenej forme. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

 



Hlasovanie č. 16 

 

Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, za hlasovalo 37 poslancov, proti nebol nik a nikto sa 

nezdržal. Takže ukončujem bod č. 12 programu a otváram bod č. 13. 

 

Bod číslo 13 

 

Návrh na schválenie vstupu Bratislavského samosprávneho kraja ako vedúceho partnera do 

projektu „Cezhraničné prepojenie územia medzi obcami Vysoká pri Morave a Marchegg“ 

formou cyklolávky cez rieku Morava a podpisu Dohody o spolupráci. Materiál máte pred 

sebou a slovo udeľujem pani riaditeľke Barbore Lukáčovej, ktorá nám materiál pár slovami 

uvedie. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Dobrý deň prajem. V zásade ide o vrchol nášho spoločného snaženia 

sa viac ako štvorročného, čiže materiál pred vás predkladáme, v ktorom sa uchádzame 

o refundáciu, v podstate výdavkov, ktoré sú spojené tak s projektovou činnosťou ako aj so 

samotnou výstavbou, ako aj sprievodných marketingových aktivít  na podporu tejto 

významnej investície. Ďakujem veľmi pekne. Viacej je uvedené v materiáli. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, otváram rozpravu. Prvá prihlásená do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ďakujem za slovo. Chcela by som vás veľmi pekne poprosiť o podporu tohto materiálu 

a poďakovať sa aj oddeleniu stratégie a oddeleniu riadenia projektov za veľmi dobrú prácu 

a ten problém je trošku ten, že nie našou vinou, ale objektívnymi príčinami je toto vlastne 

posledný termín, kedy máme šancu schváliť tento bod, teda túto zmluvu, inak by sme 

pravdepodobne prišli o financie, alebo bolo by to dosť náročné, z Európskej únie. Jedná sa 

vlastne o cyklotrasu a peší most, ktorý nadväzuje na EuroValley 13, medzinárodnú 

cyklotrasu a bude to naozaj veľmi kvalitný a dobrý príklad spolupráce medzi Rakúskom 

a Slovenskom. Tak vás poprosím o podporu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Keďže neevidujem nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, tak ju ukončujem 

a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhovej komisii nebol doručený žiaden pozmeňovací ani doplňujúci návrh 

uznesenia, preto hlasujeme o uznesení tak, ako vám bolo elektronicky doručené spolu 

s materiálom na dnešné rokovanie. Ďakujem. 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 17 

 

Ďakujem, konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, keďže zaň hlasovalo 37 poslancov, nikto 

sa nezdržal, nikto nebol proti. Ukončujem týmto bol číslo 13 programu, otváram bod č. 14. 

 

Bod číslo 14 

 

Návrh Správy z hodnotenia Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja 

Bratislavského samosprávneho kraja za roky 2014 – 2020 za rok 2017. Materiál máte pred 

sebou a s úvodným slovom opäť vystúpi pani riaditeľka odboru stratégie, územného rozvoja 

a riadenia projektov, pani Lukáčová. 

 

 

Barbora Lukáčová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Materiál prešiel všetkými komisiami, kde sme sa po jednotlivom 

obsahovom zameraní komisií bavili aj o naplneniach konkrétnych cieľov, ktoré Program 

hospodárskeho rozvoja, sociálneho rozvoja kraja napĺňa. Možno len veľmi stručne, dve vety. 

Takým najväčším výzvam. Pred nami stojí určite téma sociálnej a zdravotnej starostlivosti 

a vo všeobecnosti, keď ju nazveme sociálna inklúzia, nakoľko nám vyskakujú čísla na území 

predovšetkým k téme ohrozenia chudoby, to znamená pracujúcej chudoby, na ktorej budeme 

musieť vôbec v tej téme popracovať, nachádza sa aj v konečnom dôsledku v Programovom 

vyhlásení a samozrejme otázka prisťahovalectva a suburbanizácie. To budú také najväčšie 

výzvy, ktorým sa budeme musieť popasovať aj do nového PHSR. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, otváram rozpravu, neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, takže ju týmto 

uzatváram a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Po prerokovaní predloženého materiálu Zastupiteľstvo Bratislavského 

samosprávneho kraja po A. schvaľuje Správu z hodnotenia Programu hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2014 – 2020 za 

rok 2017, po B. ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja zaviesť 

navrhované opatrenia na rok 2018 vyplývajúce zo Správy z hodnotenia Programu 

hospodárskeho a sociálneho rozvoja Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2014 – 

2020 za rok 2017. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 



Hlasovanie č. 18 

 

Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, za hlasovalo 40 poslancov, nikto nebol 

proti a nikto sa nezdržal. Ukončujem bod č. 14 a otváram ďalší bod č. 15. 

 

Bod číslo 15 

 

Návrh Správa o plnení Stratégie rozvoja vidieka Bratislavského samosprávneho kraja 2016 - 

2020 za rok 2017. Materiál máte pred sebou a do tretice dávam slovo pani riaditeľke 

Lukáčovej. 

 

Barbora Lukáčová 

 

Ďakujem veľmi pekne. Tradičný materiál, ktorý teda rovnako každým rokom predkladáme 

pred zastupiteľstvo a samozrejme predtým do komisií. Dôležitá informácia, konečne tento rok 

sa nám podarilo spustiť a schváliť miestne akčné skupiny, máme na území bratislavského, 

pre rozvoj vidieka, aby ste vedeli, máme na území kraja schválené tri akčné skupiny, čiže 

máme tak pokryté Podunajsko, Malokarpatsko ako aj Záhorie. A z pohľadu veľkých investícií, 

ktoré robí kraj a či už z interných, alebo externých zdrojov, ktoré prispievajú aj k napĺňaniu 

stratégie, je to rozbehnutie rekonštrukcie Synagóga, rozbehnutie rekonštrukcie 

Malokarpatského osvetového strediska, ale aj projekt Sacra Velo, dobudovanie východného 

obchvatu, čiže toto všetko rovnako samozrejme napĺňa aj ciele, ktoré máme stanovené 

v rozvoji vidieka. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do nej nik nehlási, poprosím 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

  

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Po prerokovaní predloženého materiálu Zastupiteľstvo Bratislavského 

samosprávneho kraja schvaľuje Správu o plnení Stratégie rozvoja vidieka Bratislavského 

samosprávneho kraja 2016 – 2020 za rok 2017. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem a chcem vás poprosiť, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 19 

 

Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, za hlasovalo 40 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 15 a otváram bod číslo 16. 

 

 

 

 

 



Bod číslo 16 

 

Informácia Správa o priebehu Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu turizmu 

za rok 2017. Materiál máte pred sebou a v tomto prípade poprosím pani riaditeľku 

Šajgalíkovú, riaditeľku odboru kultúry a cestovného ruchu, aby ho stručne uviedla. 

 

Zuzana Šajgalíková 

 

Vážený pán župan, ctené zastupiteľstvo, ďakujem veľmi pekne za slovo. Máte pred sebou 

informatívny materiál, ktorý pravidelne predkladáme od vzniku Bratislavskej regionálnej 

dotačnej schémy, aby sme vás informovali detailne o tom, aké projekty boli podporené. Toto 

konkrétne je materiál, ktorý sa týka BRDS turizmus, teda podpory cestovného ruchu. 

Upriamujem vašu pozornosť na podrobnú fotodokumentáciu všetkých 36 podporených 

projektov. Naším cieľom je, aby ste vedeli, kam sa prostriedky z BRDS alokujú, aký to má 

pre región význam, takže verím, že materiál bude pre vás užitočný. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pekne a otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do nej nikto 

neprihlásil, ukončujem rozpravu a poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Po prerokovaní predloženého materiálu Zastupiteľstvo Bratislavského 

samosprávneho kraja berie na vedomie Informáciu – Správa o priebehu Bratislavskej 

regionálnej dotačnej schémy na podporu turizmu za rok 2017. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 20 

 

Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, za hlasovalo 38 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa 

nezdržal. Ukončujem bod číslo 16 a otváram bod číslo 17. 

 

Bod číslo 17 

 

Informácia – Správa o priebehu Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu 

kultúry za rok 2017. Materiál máte pred sebou a opäť prenechávam slovo pani riaditeľke 

Šajgalíkovej. 

 

Zuzana Šajgalíková 

 

Ďakujem pekne. Dámy a páni, ide o materiál rovnakej povahy, kdežto v prípade dotácií 

smerovaných do oblasti kultúry je tento materiál obohatený o prílohu, ktorou je vyhodnotenie 

BRDS kultúra za roky 2015 – 2017, keďže táto dotačná schéma má už za sebou tri roky 

implementácie, rozhodli sme sa vytvoriť odborné vyhodnotenie týchto troch rokov. Jeho 



súčasťou sú aj odporúčania od samotných žiadateľov, ktoré sú pre nás veľmi užitočné 

v procese, ktorý práve teraz prebieha a tým je nastavovanie nového reformovaného modelu 

dotačnej politiky Bratislavskej župy. Deje sa to v úzkej spolupráci úradov, zástupcov 

zastupiteľstva v pracovnej skupine a taktiež odbornej verejnosti a sľubujeme si od toho, že 

v roku 2019 predložíme na vaše schválenie, teda pre rok 2019, optimalizovaný model 

prostredníctvom, ktorého sa vyhneme všetkým problémom, ktoré v minulosti pri BRDS 

vznikali a zároveň otvoríme žiadateľom ďalšie možnosti a nové modely na získanie 

finančných prostriedkov do zmysluplných projektov na rozvoj regiónu. Ďakujem veľmi pekne 

vopred za podporu materiálu. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram rozpravu, prvá prihlásená je pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ďakujem. Chcela by som sa poďakovať aj za bod 16, aj za bod 17, za spracovanie, kde sa 

verejnosť môže oboznámiť s tým, ako boli vynaložené verejné zdroje na dotácie. Bodaj by to 

tak bolo vo všetkých župách aj na úrovni ministerstiev a štátu. Ďakujem. Inak bude to 

predpokladám zverejnené aj na webovej stránke, takže, aby si to mohla aj verejnosť pozrieť. 

 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, keďže neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, aha, pani predsedníčka 

návrhovej komisie Aufrichtová. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ja by som chcela len informovať, že som členkou pracovnej skupiny na prípravu úprav 

Bratislavskej dotačnej schémy a verím teda, že tie zmeny, ktoré budú v septembri 

predpokladám predložené, naozaj prospejú k čitateľnosti a k lepšej verejnej prezentácii tejto 

dotačnej schémy. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalšiu prihlášku do rozpravy neevidujem, takže rozpravu uzatváram a poprosím 

návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Po prerokovaní predloženého materiálu Zastupiteľstvo Bratislavského 

samosprávneho kraja berie na vedomie Informáciu – Správa o priebehu Bratislavskej 

regionálnej dotačnej schémy na podporu kultúry za rok 2017. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 



Hlasovanie č. 21 

 

Ďakujem, konštatujem, že uznesenie bolo prijaté, za hlasovalo 38 poslancov, dvaja sa 

zdržali a proti nebol nikto. Konštatujem teda, že bod číslo 17 bol schválený, ukončujem ho 

a otváram bod číslo 18. 

 

Bod číslo 18 

 

Návrh Bezplatná preprava pre deti a študentov ťažko zdravotne postihnutých, ktorí 

dochádzajú do špecializovaných škôl a nemajú trvalý pobyt v Bratislavskom kraji. Materiál 

máte pred sebou a poprosím o stručné priblíženie pani generálnu riaditeľku Bratislavskej 

integrovanej dopravy, Zuzanu Horčíkovú, nech sa páči. 

 

Zuzana Horčíková 

 

Ďakujem za slovo. Vážené poslankyne, vážení poslanci, predložený materiál sa zaoberá 

rozšírením bonusových zliav pre držiteľov preukazu ŤZP, ŤZP/S, ktoré navštevujú 

špecializované školy a nemajú trvalý pobyt v Bratislavskom kraji. Ak zastupiteľstvo schváli 

rozšírenie tejto bonusovej zľavy, budú môcť deti, ktoré navštevujú špeciálne školy v okrese 

Pezinok, Senec, Malacky, využívať, respektíve cestovať na území mesta v zóne 100 a 101 

bezplatne vo všetkých vozidlách dopravcov zaradených do Integrovaného dopravného 

systému, to znamená na území mesta v Dopravnom podniku, vo Slovak Lines 

a u železničných dopravcov. Objednávateľom tejto zľavy bude Bratislavský samosprávny kraj 

a tieto zľavy budú refundované predajcom, ktorí tieto cestovné lístky predajú. 

Nepredpokladáme veľký dopad na Bratislavský samosprávny kraj ako objednávateľa tejto 

bonusovej zľavy, nakoľko na území kraja je 6 špeciálnych škôl. Oslovili sme ich, máme 

odpoveď z troch škôl s tým, že teda jedná sa iba o jedného žiaka. To znamená, navrhli sme 

do materiálu symbolickú sumu 1000 euro, dopad pre tento rok za Bratislavský samosprávny 

kraj. Toľko na úvod k tomuto materiálu. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem pekne za úvodné slovo, nech sa páči, otváram k tomuto bodu diskusiu. Nech sa 

páči, pán poslanec Peter Švaral. 

 

Peter Švaral 

 

Ďakujem pekne, ja len otázka, či som dobre zachytil, hovorili ste, že bavíme sa o zľavách pre 

držiteľov preukazu ŤZP a ŤZP/S a v uznesení sa bavíme vlastne len pre tých, pre deti 

a študentov ŤZP, či tam nie je rozpor v tom čo je návrh uznesenia a to, čo hovoríte. Len takú 

otázočku. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ďakujem, nech sa páči pani generálna riaditeľka. 

 

 

 



Zuzana Horčíková 

 

Je možné doplniť to uznesenie ŤZP/ ŤZP – S, aby bolo jednoznačne stanovené, že sa to 

dotýka pre obidve skupiny. 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Ja si myslím, že pán župan prichádza, je predkladateľom, autoremedúrou toto určite si 

príjme. On to ešte potvrdí, ďakujem veľmi pekne. Pán poslanec Pilinský. 

 

Peter Pilinský 

 

Ďakujem. Ja by som sa chcel spýtať. Riešili sme to aj na komisiách, ja by som sa len chcel 

uistiť, lebo na tých komisiách sme nedostali úplne jednoznačnú odpoveď. Na ostatnom 

zastupiteľstve hlavného mesta sme schválili ako Bratislava, ako hlavné mesto, rovnako zľavu 

pre držiteľov minimálne Zlatého Jánskeho plakety pre obyvateľov s trvalým pobytom na 

území hlavného mesta. Som sa pýtal na komisii, či to musí byť párovo schválené aj v tomto 

VZN, odpoveď som nedostal a preto sa pýtam aj tu. Takže ja by som sa rád túto informáciu 

dozvedel. Podľa informácií z hlavného mesta mám takú informáciu, že nie je nutné, aby to 

bolo aj v tomto VZNku, takže keď, ak to je tak, tak ja som s tým OK. Poprosím o tú odpoveď. 

Ďakujem. 

 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, nech sa páči. 

 

Zuzana Horčíková 

 

Ja by som sa k tomu vyjadrila. Nie je potrebné, aby bolo zo strany BSK rovnako schválené, 

nebude to mať vplyv na rozhodnutie uznesenia mestského zastupiteľstva, my už máme 

pripravený v podstate materiál, cenový výmer tak, aby to mohlo začať platiť od 01. 07. To 

znamená v zóne 100 a 101 pre obyvateľov s trvalým pobytom v Bratislave bude Jánskeho 

plaketa akceptovaná a bude to všetko v poriadku. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, ďalším prihláseným, alebo prihlásenou do rozpravy je pani vicežupanka Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ešte doplním pani riaditeľku. Celková suma z verejných financií, to znamená aj Bratislavský 

samosprávny kraj a Bratislava bude cirka 19 000 euro, je to odhad, jedná sa, ale o deti, ktoré 

aj napriek tomu, že sú z mimo Bratislavy, mimo Bratislavského samosprávneho kraja, majú 

zvýšené náklady, okrem teda vlastného zdravotného postihnutia, musia znášať aj ubytovanie 

a často sú z rodín, alebo teda z lokalít, kde naozaj nemajú nejaké veľké finančné zdroje, 

takže si myslím, že táto podpora je oprávnená aj pre nich, aj pre ich sprievod. 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem, ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Machata. 

 

Marek Machata 

 

Ďakujem pekne. Pán župan, kolegyne, kolegovia, ja sa len chcem v krátkosti poďakovať za 

takýto návrh. Vnímam veľkú snahu vedenia a takisto celého BSK vychádzať v ústrety tejto 

komunite, respektíve občanom s ťažkým zdravotným postihnutím a verím, že tak ako sme to 

naštartovali v tom budeme pokračovať aj ďalej. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, takže rozpravu uzatváram 

a poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhovej komisii bol doručený návrh na doplnenie uznesenia a to 

v časti B. schvaľuje, kde má byť zoznam, alebo teda umožnené zľavy na cestovné okrem 

študentov ŤZP aj ich sprievodcom. Čítam teraz znenie, ktoré je upravené na základe 

doplnenia: Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu po 

A. berie na vedomie Informáciu o vyčíslení dopadu bezplatnej dopravy na vybrané skupiny 

cestujúcich a spôsobe realizácie bezplatnej prepravy v podmienkach Integrovaného 

dopravného systému v Bratislavskom kraji, po B. schvaľuje zavedenie 100 % zľavy na 

cestovné v zónach 100 a 101 pre deti a študentov ŤZP, ich sprievodcov ŤZP/S, ktorí 

dochádzajú do špecializovaných škôl v okresoch Malacky, Pezinok a Senec a nemajú trvalý 

pobyt v Bratislavskom kraji. Po C. žiada Bratislavskú integrovanú dopravu, a.s. informovať 

partnerov IDS BK o schválení zliav a spracovať návrh dodatku k Cenníku IDS BK, termín: do 

30 dní od schválenia Z BSK. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne a poprosím vás teraz, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 22 

 

Ďakujem. Za hlasovalo 40 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal, konštatujem, že 

uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predkladané. Ukončujem týmto 18. bod programu 

a otváram 19. bod programu. 

 

Bod číslo 19 

 

Rôzne. Konštatujem, že pán Maxim sa opätovne uchádza o vystúpenie k téme, ktorú nám 

predstavil minule a podľa rokovacieho poriadku je mojou povinnosťou dať hlasovať 

o oficiálnej požiadavke pána Maxima, takže dovoľte, aby som dal hlasovať teraz: Kto je za 

to, aby pán Maxim mal možnosť opätovne vystúpiť v zastupiteľstve. Hlasujeme teraz. 

 



Hlasovanie č. 23 

 

Konštatujem, že uznesenie nebolo prijaté, za hlasovalo 11 poslancov, proti boli ôsmi, 

dvadsiati sa zdržali. 

 

Takže pokračujeme ďalej bodom Rôzne. Nech sa páči, kto sa chce prihlásiť do rozpravy, 

máte priestor. Prvým prihláseným do rozpravy je pán poslanec Kovarik, nech sa páči. 

 

Andrej Kovarik 

 

Ja by som mal možno takú všeobecnejšiu otázku, ale aj celkom banálnu. Myslím, že na 

prvom zastupiteľstve pracovnom sme sa rozprávali o Green Office štandarde a tá moja 

otázka smeruje k tomu, či by bolo možné aspoň do prijatia Green Office štandardu.... 

 

Juraj Droba 

 

Poprosím o pokoj v sále. Pán Maxim, buďte taký dobrý, nerušte prosím vás rokovanie. 

Poprosím, aby ste nerušili rokovanie a priestor má pán poslanec Kovarik, nech sa páči, 

pokračujte. Pán poslanec Kovarik, nech sa páči, máte slovo. 

 

 

Andrej Kovarik 

 

Možno by som to rozdelil na také 2 otázky. Jedna teda, či by niekto vedel zodpovedať, 

v akom štádiu je príprava prijatia Green Office štandardu na Úrade BSK a taká tá druhá, že 

či do jeho prijatia by bolo možné, napríklad tie plastové nádoby na vodu, asi počkám.... 

 

Poznámka: Predsedajúci v priebehu diskusného príspevku pána poslanca Kovarika v bode Rôzne 

poprosil pána Maxima, aby nerušil hlasnými pokrikmi prebiehajúce rokovanie. Pán  Miloš Maxim 

pokračoval v rušení rokovania a hlasitým vulgárnym slovným útokom napadol pracovníka Úradu BSK, 

ktorý bol požiadaný o zabezpečenie poriadku v rokovacej sále. Pán predsedajúci  následne poďakoval 

za zabezpečenie poriadku v rokovacej sále. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem za vybavenie poriadku v sále, nech sa páči pokračujte. 

 

Andrej Kovarik 

 

Čiže, či by bolo možné do prijatia Green Office štandardu, teda ak sa k nemu dostaneme, 

bolo možné niečo spraviť s tými plastovými nádobami na vodu, či by dovtedy mohli byť 

prípadne sklenené tie minerálky, je to pomerne veľké množstvo zbytočne vyhodeného plastu 

na každom zastupiteľstve, ktoré teda možno by bolo aj bez prijatia štandardu možné poriešiť. 

A teda tá prvá otázka, že v akom štádiu je vlastne príprava tohto štandardu. 

 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem. Stručne zareagujem. Začali sme, ako sa povie, ryba smrdí od hlavy, v mojej 

kancelárii už sa snažíme nepodávať nápoje v plastových fľašiach, ale rozlievame vodu 

s citrónom a za úrad sľubujem, že len budeme pokračovať týmto smerom. Ďalším 

prihláseným do rozpravy je pani poslankyňa Poláchová, nech sa páči. 

 

Lívia Poláchová 

 

Ďakujem za slovo. Na úvod by som chcela vyjadriť poďakovanie vedeniu BSK za zvýšenie 

odmien pre všetkých zamestnancov zariadení sociálnych služieb. Títo ľudia vykonávajú 

náročnú fyzickú, alebo psychickú, duševnú prácu s klientami, často s ľuďmi s telesným 

postihnutím, s mentálnym postihnutím a zaslúžia si našu pochvalu aj lepšie finančné 

ohodnotenie. Zároveň by som chcela pokračovať teda, dnes sme dostali podrobne 

vypracovanú analýzu týkajúcu sa škôl a školských zariadení, vítam takéto podrobné 

informácie a rada by som ich dostala aj o zariadeniach sociálnych služieb. Preto aspoň v 

takej obmedzenej podobe interpelujem predsedu BSK, respektíve riaditeľku odboru 

sociálnych vecí. Keďže rokovací poriadok mi ukladá prečítať znenie interpelácie, tak 

prečítam to znenie: Písomná interpelácia od poslanca Zastupiteľstva BSK. Interpelovaný: 

predseda BSK, respektíve riaditeľka odboru sociálnych vecí. Predmet interpelácie: Vývoj 

počtu zamestnancov, klientov a rozpočtov finančných príspevkov v zariadeniach sociálnych 

služieb za roky 2008 – 2018, verejní aj neverejní poskytovatelia. Text interpelácie: Prosím 

poskytnúť v prehľadnej tabuľke informácie za posledných 10 rokov od roku 2008 za každý 

rok zvlášť. Po prvé: pre zariadenia sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK, po 

A. počet zamestnancov, po B. počet klientov, po C. rozpočet zariadenia. Po druhé: pre 

neverejných poskytovateľov sociálnych služieb, po A. počet zamestnancov, po B. počet 

klientov, po C. príspevok pre zariadenia od BSK. Keďže sa blíži dovolenkové obdobie, tak 

odpoveď mi stačí doručiť do konca augusta 2018. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Čo sa týka odmien pre pracovníkov v oblasti sociálnych služieb, tak je to niečo, čo 

budeme chcieť pokračovať a ďakujeme za uznanie, nie je to moja zásluha, je to zásluha nás 

všetkých, tie peniaze v podstate schválili sme spoločne, idú z rozpočtu na možno najlepšiu 

vec, na akú ich môžeme momentálne dať. V rovnakom balíku vnímam aj učiteľov, na 

pedagogických i nepedagogických pracovníkov škôl, takže týmto smerom sa budeme snažiť 

ako úrad ísť aj ďalej. Čo sa týka interpelácie, berieme na vedomie, budem informovať pani 

riaditeľku Šopovú, keďže ju momentálne v miestnosti nevidím. Ďalším prihláseným do 

rozpravy je pán poslanec Martin Patoprstý. 

 

Martin Patoprstý 

 

Ďakujem za slovo pán predseda. My máme pripravené za náš klub spolu s Martinom 

Chrenom a Barborou Oráčovou veľmi jednoduché a krátke uznesenie do bodu Rôzne. Jedná 

sa účasti občanov neposlancov v komisiách Bratislavského samosprávneho kraja. Je to 

fenomén, ktorý v Bratislave funguje, v rôznych mestských častiach funguje, na magistráte 

funguje a myslím si, že sa osvedčil a pokiaľ sa nastavia dobré kritéria, tak môžu byť občania 

neposlanci veľkým prínosom, my to tak máme v Ružinove, podarilo sa nám takto, môžem 



povedať športovou terminológiou, draftovať pána Jána Filca a je veľkým prínosom a pevne 

verím, že Bratislavský samosprávny kraj a jeho obyvatelia majú odborníkov z radu verejnosti, 

ktorí by boli prínosom pre komisie, čiže iba veľmi jednoducho, aby sa hľadalo to technické 

riešenie: V zmysle otvorenia samosprávy verejnosti žiadame vedenie BSK hľadať možnosti 

účasti neposlancov odborníkov v komisiách BSK. Ďakujem a poprosím aj kolegov poslancov 

o podporu, viem, že mnohí tu sú z radov bývalých, alebo ešte aj súčasných občianskych 

aktivistov a mnohí sme boli aktívni predtým, ako sme mali mandát a žiadali sme napríklad ja 

osobne v Ružinove som to žiadal asi 5 – 6 rokov dozadu, doteraz mi na to nikto z úradu 

neodpovedal. Čiže pevne verím, že naša samospráva na župe už je trošku modernejšia, 

otvorenejšia a bude sa tomu venovať. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Pán poslanec ďakujem. Hovoria mi kolegovia, že podľa rokovacieho poriadku v bode Rôzne 

hlasovať nemôžeme. Podnetom sa budeme zaoberať, ja sám na to nemám úplne 

jednoznačný názor, ale je to v konečnom dôsledku v rukách vás poslancov, či si chcete 

komisie otvoriť a pripustiť do nich aj odborníkov, alebo nie. Vnímam, v minulosti som vnímal 

predovšetkým pre, ale dnes už vnímam aj niektoré proti, takže je to naozaj na vás, ak 

chcete, tak dajte návrh na septembrovú schôdzu a rozhodnete vy sami, či chcete otvoriť 

komisie aj pre odborníkov neposlancov, alebo nie. Faktické poznámky majú pán poslanec 

Štekláč, Drotován a Patoprstý, takže nech sa páči, Juraj Štekláč. 

 

 

 

Juraj Štekláč 

 

Ďakujem pekne za slovo. Chcel by som povedať, že u nás v mestskej časti Dúbravka máme 

v komisiách aj účastníkov, alebo teda členov odborníkov neposlancov, zase na druhej strane 

by som rád povedal, že už v tejto chvíli komisia Bratislavského samosprávneho kraja 

zdravotníctva a sociálnych vecí má 14 členov a jej rokovanie trvá tak pol dňa, takže by som 

veľmi rád požiadal, keby táto diskusia k tejto veci bola širšia a prebralo sa to podrobne aj 

v kluboch, aby teda nejakým spôsobom sa našlo nejaké racio v tejto veci, pretože mám 

pocit, že keby sme nabalili ešte nejakých ďalších odborníkov do sociálnej komisie, tak by to 

trvalo celý deň. Ďakujem pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším v poradí je pán poslanec Michal Drotován. 

 

Michal Drotován 

 

Ďakujem. To sa dá vyriešiť tak, že každá komisia by si si sama určila, či chce tam mať teda 

členov neposlancov, alebo nie, keď sa riešilo rozdelenie komisií a názvy a členovia 

a podobne, tak bola dohoda, že po pol roku sa otvoria komisie pre verejnosť a pre verejnú 

odbornú časť ľudí, takže ja by som poprosil, že keby bolo možné urobiť na každej komisii 

individuálne. To znamená, že keď sú komisie, čo zhodnotia, že je to prínos a kapacitne je to 

pre nich v poriadku, tak nech si určia nejakých odborníkov, ktorí by tam boli, sami si ich 

zvolia, potom by ich zvolilo zastupiteľstvo a komisie čo sa rozhodnú, že pre kapacitné, alebo 



iné dôvody nemôžu mať členov, alebo nechcú mať, tak by ich nemali. Ja osobne si myslím, 

že nech je to interná vec tých jednotlivých komisií. Ja nemám problém hlasovať za 

kohokoľvek, koho mi navrhnú iné komisie, kde nie som členom, keď sa tak rozhodnú, takže 

podľa mňa by to malo byť na tej samotnej komisii. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ak si ctíme princípy demokracie zdola, tak by to malo byť tak, ako navrhujete. Uvidíme ako 

sa rozhodnete vy poslanci. Poďme o tom hovoriť na septembrovom zastupiteľstve. Ďalší 

v poradí je pán poslanec Patoprstý s faktickou poznámkou, respektíve s reakciou. 

 

Martin Patoprstý 

 

Ďakujem. V princípe kolega Drotován povedal gro toho, čo som chcel aj ja povedať, je to 

faktické, čiže ešte ho iba doplním, že môže byť také kvázi mini výberové konanie, kde sa 

prídu potenciálni uchádzači predstaviť na tú konkrétnu komisiu, komisia sa ich môže popýtať 

niečo, môžu kvázi urobiť nejaký svoj predpokladaný plán činností, alebo prečo by boli 

prínosom pre tú komisiu, až následne sa komisia rozhodne individuálne, čiže nie urobiť to 

naozaj tak, že otvorené dvere pre všetkých, aby to potom nebolo kontraproduktívne, ale aby 

to naozaj bolo v prospech veci, čiže individuálne rozhodnúť a od počtu členov 0 po X, ako sa 

jednotlivá komisia dohodne. Ďakujem. 

 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalšou poslankyňou v poradí prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa 

Ovečková. 

 

Lýdia Ovečková 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som chcela sa rovnako pripojiť k pani poslankyni 

Poláchovej, ktorá teda poďakovala za navýšenie miezd zamestnancov DSSiek a potom by 

som chcela tak trošku z veselšia ešte. Pozvať v mene všetkých petržalských poslancov 

a v mene starostu Petržalky všetkých prítomných, ale aj všetkých obyvateľov na Petržalské 

dni na galaprogram, ktorý bude zajtra, v sobotu, od rána od desiatej do polnoci. Je to vlastne 

tradičný program, ktorým vrcholia vlastne Dni Petržalky, uskutoční sa na závodisku na 

dostihovej dráhe v Petržalke a z hlavných, okrem teda detských folklórnych súborov, 

detských rôznych záujmových krúžkov a klubov, aké tam vystúpia, tak isto aj seniorských, 

tam vystúpia aj napríklad Samo Tomeček, Modus Memory, Iné Kafe, Kate Ryan a vlastne 

hlavným skokanom je Tublatanka, ktorá svoj koncert začne 22:50 do 23:50. Takže všetkých 

srdečne pozývame ku nám do Petržalky. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším v poradí je pán poslanec Dvoran. 

 

 

 



Dušan Dvoran 

 

Ja by som chcel povedať, že kto si pamätá delimitáciu škôl? V 98. – 99. ako to bolo, tak nám 

tie školy dali. Presne pred štyridsiatimi piatimi rokmi som končil na Strednej priemyselnej 

škole elektrotechnickej, na Zochovej ulici a teraz som tam v Rade školy. Myslím, že sú tam 

tie isté stoličky, stoly, dokonca v triedach 3 druhy stolov, 3 druhy stoličiek, vypadávajú okná, 

rozpadajúce sa vchodové dvere, ktoré sa rozpadávali už vtedy, keď som tam ja chodil. 

A v samej podstate, ja by som tam nespravil ani polepšovňu, lebo to aj pre tých, čo sa majú 

polepšiť, je to katastrofálne prostredie. Ja si myslím, že keď vláda chodí po Slovensku, už 

som to hovoril jednému predsedovi vlády, aj súčasnému predsedovi vlády a rozdáva milióny, 

raz by si mala uvedomiť, že základné školy, materské školy, ako sme dostali a Bratislavský 

kraj nemohol čerpať prostriedky, aby vyčlenili prostriedky, to sa jedná hlavne o okresy 

Malacky, Pezinok, Senec a hlavne na tieto stredné školy. My musíme dať nejakú výzvu, keď 

dokážu dávať milióny, my v Malackách sme už hovorili, že nech nám dajú 3 milióny na 

základné školy a my starostovia na Klube starostov tieto peniaze si dokážeme rozdeliť, lebo 

platíme neúmerné peniaze za plyn a je treba, aby sme vyvinuli maximálnu činnosť, lebo 

nikdy nebudeme mať, tu, v Bratislavskom samosprávnom kraji toľko peňazí, aby sme mohli 

tieto školy opraviť. A keďže nám znemožnili čerpať peniaze z európskych peňazí, tak nech 

sa táto vláda konečne spamätá, to je jedno aká, a nech konečne na školy v Bratislavskom 

kraji vyčlení peniaze. Ja by som bol rád, keby sme príslušné uznesenie pri najbližšom 

zastupiteľstve mohli prijať, lebo toto, čo sa deje v rámci stredných škôl a základných škôl 

v Bratislavskom kraji je zo strany vlády nehoráznosť. 

 

Juraj Droba 

 

Dušan ďakujem veľmi pekne. Ďalšou v poradí je pani vicežupanka Pätoprstá. 

Elena Pätoprstá 

 

Ďakujem. Ja vás chcem, aj vás, aj verejnosť trochu informovať, čo sa podarilo urobiť 

z hľadiska ochrany životného prostredia a zároveň by som chcela poprosiť starostov 

a primátorov o nejakú súčinnosť pri práci, ktorú sme teraz prezentovali z hľadiska ochrany 

vtákov, ktorí často pri zatepľovaní, majú vlastne svoje hniezdiská zamurované a tam tie vtáky 

uhýnajú, aby v rámci svojich stavebných konaní dbali na to, aby sa pri zatepľovaní 

realizovalo zatepľovanie v čase, kedy sa nehniezdni a neskôr na tieto objekty sa inštalovali 

búdky, aby sa tieto vtáky mohli vrátiť. To je taká prosba pre pánov starostov, pánovi 

Dvoranovi to poviem osobitne, keďže nemôže teraz počúvať. Druhá vec je, vzhľadom na 

ochranu obyvateľstva pred nejakými chemickými, chemickou záťažou, pracujeme na 

prevencii, cez postreky, biologickými postrekmi, čiže robí sa monitoring území, začalo sa na 

tom pracovať s odborníkmi, ďalšia dôležitá vec týkajúca sa ochrany podzemných vôd sa 

podarilo v spolupráci s Bratislavskou vodárenskou spoločnosťou, kde nám pomôžu urobiť 

sondy, alebo teda urobia vzorky vzhľadom na čiernu skládku, ktorá je v Podunajských 

Biskupiciach, asi všetci registrujete v médiách kauzu tejto čiernej skládky. Bratislavská 

vodárenská prisľúbila vyhodnotenie týchto vzoriek z hľadiska dopadov tejto čiernej skládky 

na vodné zdroje a posledná, v podstate vec, ktorá sa týka mňa osobne, ďakujem za česť, že 

som bola nominovaná za SK8 do Agendy 2030 za oblasť životného prostredia, ktoré 

vyhodnotenie celej tejto prípravy prešlo pripomienkovacím konaním na vláde a vláda prijala 

túto agendu a mnohé veľmi významné veci sa tam dostali a budú prezentované v New Yorku 

premiérom vlády. Ďakujem. 



Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Posledným do rozpravy je prihlásený pán poslanec Šíbl. 

 

Jaromír Šíbl 

 

Ja by som sa len chcel pripojiť k pani vicežupanke a poďakovať sa vedeniu Úradu BSK za 

iniciatívy, ktoré vykonáva pri ochrane lesov na území Bratislavy a Bratislavského regiónu, 

najmä v súvislosti s prebiehajúcou komunikáciou s štátnym podnikom Lesy Slovenskej 

republiky a s Ministerstvom pôdohospodárstva a rozvoja vidieka. Myslím si, že v doterajšej 

histórii ochrany lesov na Slovensku, je toto pomerne unikátny precedens, že vôbec sa Lesy 

Slovenskej republiky a ministerstvo, takto vážne s orgánmi samosprávy a s občanmi o tejto 

problematike sú ochotné baviť. Takisto by som chcel vyzdvihnúť tie prebiehajúce aktivity na 

ochranu chránených druhov živočíchov, najmä teda dážďovníkov a netopierov hniezdiacich 

v budovách, ktoré by ďalej mali pokračovať aj v budovách škôl, ktoré sú v správe BSK. 

A takisto pre kolegov, ktorí nie sú priamo účastníci v tej pracovnej skupine na prípravu 

nových regionálnych dotačných schém a celého toho dotačného systému, chcel by som sa 

veľmi pekne poďakovať aj kolegom a kolegyniam z úradu a kolegom poslancom, 

poslankyniam, čo sú priamo v tejto pracovnej skupine, myslím si, že za posledných niekoľko 

mesiacov sme dosiahli veľmi značný pokrok a verím, že teda v tom septembri budeme 

schopní predstaviť taký návrh, ktorý si bude môcť získať širokú podporu v tomto 

zastupiteľstve. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Dobre padnú takého slová, je to myslím zásluha nás všetkých, aj vás 

poslancov, že podporujete to, čo úrad robí. Ďalšou v poradí je pani poslankyňa Hrehorová. 

Jana Hrehorová 

 

Ďakujem. Ja by som chcela interpelovať riaditeľa úradu vo veci poskytnutia výpočtu 

priemerných ekonomicky oprávnených nákladov na sociálne služby v časnej intervencie 

u verejných aj neverejných poskytovateľov, nakoľko som nenašla všetky informácie na 

webstránke a detaily mám v písomnej interpelácii. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, beriem na vedomie. V sále je prítomná aj pani riaditeľka Šopová, takže budeme 

reagovať. Ďalším prihláseným je pán poslanec Drotován. 

 

Michal Drotován 

 

Ďakujem. Hovorilo sa tu o skládkach a chcel by som poprosiť, aby sa prihliadalo na to, aby 

sa urobila nejaká analýza, predovšetkým v skladoch na území Bratislavského kraja na zdroje 

podzemných vôd, aby sa uprelo na tento problém vo všeobecnosti. Jedná sa hlavne 

o skládky teda, ktorú spomínala Elena Pätoprstá, potom námatkovo Bernolákovo, Most pri 

Bratislave, Ivanka pri Dunaji, Senec, Zohor, Dubová a ďalšie skládky, ktoré sú po celom kraji 

a niektoré sú horšie, niektoré menej zlé, niektoré sú problematické, niektoré menej 

problematické, ale dá sa povedať, ale skoro, nie, že skoro, ale všetky skládky, čo sú 



v Bratislavskom kraji sú nejakým spôsobom problematické, takže treba to riešiť v rámci 

vodných zdrojov ako nejaký celok a Bratislavský kraj, keď sa tomu chce venovať, tak bolo by 

veľmi dobré, keby sa to naozaj začalo riešiť, lebo teraz sa to rieši v podstate iba takto nejako 

námatkovo. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ak správne rozumiem situácii, tak existencia skládok je zodpovednosťou miest 

a obcí, pani riaditeľka Zlámalová mi, ale avizuje, že zoznam existuje u nás, takže bude vám 

dodaný a prípadne, ak by som mohol poprosiť poslancov, ktorí sa tejto téme venujú, aby 

poskytli súčinnosť nášmu odboru životného prostredia, tak to by bolo veľmi fajn. Ale 

samozrejme vyhovieme tejto žiadosti. S faktickou poznámkou je prihlásený pán poslanec 

Štekláč. 

 

Juraj Štekláč 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ja by som len chcel upozorniť, že skládky sú vedené v zozname 

potencionálnych enviromentálnych záťaží, ktorú vedie Ministerstvo životného prostredia a je 

vlastne na ne určená aj pomenovaná priorita riešení, takže, keď je nejaká snaha vytvárať 

nejaký zoznam, tak už takýto obdobný zoznam existuje. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Konštatujem, že diskusia bola vyčerpaná. Priestor dostali všetci 

prihlásení do rozpravy a dovoľte, aby som vám poďakoval za našich prvých 7, necelých 

7 mesiacov spolu. Želám vám krásne leto a budem v lete na Slovensku, budem veľa 

v Bratislavskom kraji, takže ak máte obecné dni, hody a podobne, tak sa budem 

v maximálnej možnej miere snažiť zúčastňovať. Dve veci ešte, prvá je, že dostali ste aj 

písomne informáciu, BSK dnes organizuje Deň detí pre svojich zamestnancov, je to síce 

oneskorene, ale odteraz to už bude bývať okolo toho 1. júna a samozrejme, že aj vy 

poslanci, ktorí náhodou nemáte čo robiť dnes v piatok popoludní o 17. hod., tak ste vítaní 

v Bábkovom divadle v Istropolise. Tí, čo máte deti, alebo si môžete nejaké požičať, takže 

o 17. hod. v Istropolise, vraj veľmi dobré predstavenie, ak máte chuť divadelnú, tak príďte. 

A úplne na záver chcem povedať, že to, čo robíme, tak neberiem ako samozrejmosť, to, že 

sa nám darí byť vecní a napriek tomu, že v niektorých veciach máme úplne protichodné 

názory, tak fungujeme veľmi dobre a vám za to chcem poďakovať. Neberiem to automaticky. 

Oceňujem to, že fungujeme tak, ako fungujeme, lebo myslím si, že môžeme byť príkladom 

pre mnohé iné samosprávy, kde to absolútne škrípe. Takže ďakujem a dúfam, že budeme 

takto pokračovať všetci. Pekné leto. Aha. Nasledovné rokovanie Zastupiteľstva BSK bude 

podľa schváleného harmonogramu 21. septembra 2018. Ďakujem veľmi pekne a pekné leto. 

Dovidenia. 
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